
Protokół Nr IX/15

z IX sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 30 czerwca 2015 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 17:10)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady IX sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 22 radnych - pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał  przybyłych radnych i  zaproszonych gości – 

listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  zgodnie  z  pismem Prezydenta  Miasta  Piły

z  dnia  29  czerwca  br.  prosi  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  „Projektu  uchwały

w  sprawie  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  na 

Rozstrzygnięcie  Nadzorcze  Wojewody  Wielkopolskiego  z  dnia  24  czerwca  2015  r.,

nr KN-I.4131.1.214.2015.5” - druk nr 197.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad.

Nie zgłoszono żadnych innych propozycji.

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia dodatkowego punktu do porządku 

obrad.

Głosowanie ws. wprowadzenia dodatkowego punktu do porządku obrad:

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 19 glosami „za”.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1 Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VIII

a IX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 167.



3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 168.

4. Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników - druk nr 165.

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  opracowania  "Programu  polityki  zdrowotnej

w zakresie  profilaktyki  zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie Piła  na lata 

2016-2018" - druk nr 189.

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/292/04 Rady Miasta Piły z dnia 28 września 

2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia pomocy społecznej w zakresie 

zadań własnych - druk nr 166.

7.  Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  stanowiących regionalną 

pomoc inwestycyjną - druk nr 169.

8. Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie 

Miasta Piły - druk nr 170.

9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  dróg  do  kategorii  dróg  gminnych  oraz  ustalenia  ich 

przebiegu - druk nr 171.

10. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia ich przebiegu - druk nr 172.

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych - druk 

nr 173.

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie ul. Wincentego Pola - druk nr 174.

13. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie ulic: Bohaterów Stalingradu, Gen. Sikorskiego i Kilińskiego - druk nr 175.

14.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kusocińskiego - druk nr 176.

15.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Motylewa - ul. Orla - druk nr 177.

16.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wawelskiej i Na Leszkowie - druk nr 

178.

17.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  Al.  Wojska  Polskiego  i  ogrodów 

działkowych - druk nr 179.

18.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły - Bydgoskie Przedmieście II - druk nr 180.

19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości - druk nr 181.
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20.  Projekt  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Jagodowej w Pile - druk nr 182.

21.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy - 

druk nr 183.

22. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy ul. 

Bydgoskiej w Pile na rzecz jej użytkownika wieczystego - druk nr 184.

23. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargów nieruchomości 

położonych przy ul. Na Leszkowie w Pile - druk nr 185.

24. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w nieruchomości położonej 

przy ul. Czarnieckiego 35 w Pile na rzecz innych współwłaścicieli - druk nr 186.

25. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej przy ul. Bohaterów Stalingradu 21 w Pile - druk nr 187.

26. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym - druk nr 194.

27. Projekt uchwały w sprawie odwołania przedstawiciela Gminy Miejskiej Piła w Zgromadzeniu 

Związku Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi" - druk nr 192.

28. Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Miejskiej Piła w Zgromadzeniu 

Związku Międzygminnego "Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi" - druk nr 193.

29. Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 

referendum ogólnokrajowego, zarządzonego na dzień 6 września 2015 r. - druk nr 195.

30. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 

- 2024 - druk nr 190. Autopoprawka - druk nr 196.

31.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2015  rok  -  druk  nr  191. 

Autopoprawka - druk nr 196.

32.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego

w Poznaniu na Rozstrzygnięcie Nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z dnia 24 czerwca 2015 r. 

nr KN-I.4131.1.214.2015.5 - druk nr 197.

33. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 188.

34. Wolne głosy, wnioski i informacje.

35. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły Pawła Jarczaka o odczytanie informacji w sprawie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Piły - 

informacja stanowi załącznik do protokołu.
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Wiceprzewodniczący  Paweł  Jarczak odczytał  informację  i  postawił  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z VIII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  21  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z VIII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VIII a IX 

sesją Rady Miasta Piły.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że w informacji jest wzmianka o tym, że Przewodniczący 

był obecny na uroczystości jubileuszu 70-lecia szkoły podstawowej nr 1 w Pile. Radna powiedziała, 

że jeszcze w poprzedniej kadencji Rady Miasta Piły, wielu Radnych pytało o renowację tej szkoły, 

wiemy, że szkoła jest pod opieką konserwatora zabytków. Radna Wiesława Sztaba zapytała, czy są 

jakieś plany związane z przywróceniem szkole dawnego, zabytkowego wyglądu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że to nie jest pytanie do niego 

tylko do Prezydenta.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  szkoda,  że  szkoła  ta  musiała  czekać  aż  70  lat  na 

renowację, na podjęcie jakichś działań i takie działania podejmujemy – dodał Głowski. W tej chwili 

myślimy zarówno o szkole podstawowej nr 1 jak i o szkole podstawowej nr 7, a w planach jest też 

szkoła podstawowa nr 5. Prezydent powiedział, że ma nadzieję, iż szkoły doczekają się renowacji

z wykorzystaniem funduszy unijnych, wpisujemy te trzy szkoły do programu POSI, zobaczymy czy 

uda się zrealizować te zadania z tego źródła, a jeśli nie z tego, to będziemy szukać innych.

Radny  Błażej  Parda zapytał  o  nowy  system  do  głosowania,  który  po  raz  pierwszy  jest 

wykorzystywany  na  dzisiejszej  sesji  Rady  Miasta.  Radny  zapytał  ile  kosztował  nowy system

i dlaczego stary system został wymieniony na nowy.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  odpowie  na  to  pytanie

w punkcie dotyczącym spraw różnych.
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Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że w ubiegłym tygodniu w mediach pojawiała się informacja

o wyrażeniu woli czy zgody Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad ws. budowy ścieżki rowerowej 

wzdłuż drogi nr 11. Radny poprosił o przybliżenie tematu, w tym o informację o terminie realizacji 

tej inwestycji.

Radny Marek Andruszkiewicz zadał pytanie dotyczące 16. punktu sprawozdania, ws. spotkania 

Prezydenta z włodarzami gmin wchodzących w skład Pilskiego Obszaru Strategicznej Interwencji. 

Radny poprosił o rozwinięcie tematu.

Radny Piotr Smagur zadał  pytanie  dotyczące  43.  punktu  sprawozdania,  w którym mowa jest

o tym, że Prezydent uczestniczył w posiedzeniu połączonych komisji senackich – ustawodawczej 

oraz samorządu terytorialnego i administracji państwowej, podczas którego m.in. omawiano sprawę 

przyszłości powiatu pilskiego. Radny Smagur powiedział: „nie mógł pan nie usłyszeć wypowiedzi 

senatora  Andrzeja  Matusiewicza,  który  w  temacie  omawianego  projektu  zmiany  ustawy  tak 

zakończył swoją wypowiedź: uważam, że projekt jest zły, wnoszę o jego odrzucenie”. Radny Piotr 

Smagur  powiedział,  że  można  te  słowa przeczytać  w zapisie  z  posiedzenia  komisji  senackich. 

Natomiast  15  czerwca,  w  obecności  prezydenta  Głowskiego,  senator  Mieczysław  Augustyn, 

podczas  konferencji  prasowej,  wypowiedział  następujące  słowa:  „cieszę  się,  że  nie  padł  nigdy, 

podczas  procedowania,  wniosek  o  odrzucenie  tego  projektu,  co  jest  normą  wtedy,  kiedy 

senatorowie są przekonani, że projekt jest zły”. Radny zapytał, czy na podstawie przytoczonych 

cytatów  Prezydent  byłby  skłonny  sprostować  nieprawdziwą  informację  podaną  przez  senatora 

Augustyna., po to: „aby telewidzowie i mieszkańcy mogli poznać prawdę, a nie tylko to, co chcą im 

przekazać w mediach wysoko postawieni działacze Platformy Obywatelskiej”.

Prezydent Piotr Głowski, odpowiadając na pytania, powiedział, że:

•odnośnie do wypowiedzi radnego Smagura, Prezydent powiedział, że nie jest niczyim adwokatem

i  nie  wie o jakie  słowa chodzi  Radnemu.  Z tego,  co Prezydent  wie,  to  w Senacie  obowiązują  

procedury składania wniosków i Prezydent nie wie, czy został złożony taki wniosek formalny – 

prawdopodobnie nie, trzeba to sprawdzić.

•Odnosząc się  do pytania radnego Marka Andruszkiewicza,  Prezydent  powiedział,  że  spotkania

w tym gronie są dosyć regularne, w różnych konfiguracjach osobowych, związanych z różnymi 
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projektami. Pilski Obszar Strategicznej Interwencji to chyba jeden z najważniejszych wspólnych 

projektów,  bo  nie  tylko  dotyczy  wielu  gmin,  ale  też  bardzo  dużych  środków,  bo  ponad  100 

milionów  złotych.  Mamy,  w  ramach  tego  programu,  przygotowaną  wspólną  koncepcję 

zagospodarowania  kilku  obszarów,  m.in.  wspólnej  komunikacji,  działania  na  rzecz  rozwoju 

gospodarczego,  połączeń  drogowych,  rozwoju  programów  związanych  z  ochroną  środowiska, 

niskiej emisji i ochrony zabytków. Mieliśmy nakreślonych dosyć dużo głównych działów, w ramach 

których  każda  z  gmin  składała  propozycje,  Piła  jest  cały  czas  koordynatorem tego  programu. 

Prezydent przypomniał, że to na nasz wniosek pojawił się taki pomysł, to dzięki naszej inicjatywie 

mamy w tej  chwili  możliwość  wspólnego  działania,  a  to  pokazuje  najlepiej,  że  kłamliwe  jest 

mówienie o tym, iż ktoś chce zlikwidować cokolwiek, raczej mówimy o tym w jaki sposób chcemy 

współpracować i na jakich zasadach, a zasady te są proste – wtedy, kiedy jest nam po drodze, kiedy 

mamy wspólne interesy – idziemy razem, a jeżeli możemy zrealizować coś szybciej i lepiej sami, to 

tak  będziemy  decydować.  Spotkanie,  o  którym  mówił  radny  Andruszkiewicz,  to  było  jedno

z ostatnich spotkań, na którym uzgadnialiśmy już szczegóły tych projektów, bo mamy dosyć duże 

ograniczenia.  Ten program regionalny będzie na pewno najtrudniejszym, który był  realizowany

w Unii Europejskiej od początku, bo pojawia się coraz więcej restrykcji, coraz więcej poziomów 

trudności, zanim uda się sięgnąć po pieniądze. Staramy się, wspólnie z gminami, przy wsparciu 

Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy Europejskich  i  innych  wydziałów naszego  Urzędu,  które  służą 

pomocą,  przygotować  i  złożyć  wspólny,  dobry  wniosek,  który  zostanie  przyjęty  przez  Urząd 

Marszałkowski, bo to da nam możliwość dalszego procedowania w zakresie pozyskiwania środków 

na konkretne zadania.

•Odnośnie  do  pytania  radnego  Pawła  Dahlke,  Prezydent  powiedział,  że  w  ramach  POSI 

przewidujemy m.in. połączenie gmin ścieżkami pieszo – rowerowymi, ale w kierunku Dobrzycy nie 

były  one  tak  zaplanowane  jak  oczekiwała  tego  część  mieszkańców,  którzy  chcieli,  aby 

poprowadzono ścieżki wzdłuż drogi krajowej nr 11 – od skrzyżowania na Koszycach w kierunku na 

Dobrzycę. Ponieważ jest to teren, którym nie tylko nie możemy dysponować, ale nie mamy też 

możliwości  prowadzenia  tam  żadnych  inwestycji,  to  zwróciliśmy  się  z  prośbą  do  Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad – zarządzającej tym terenem – z wnioskiem, aby uwzględnili 

oni  w swoich  planach taką  koncepcję.  Przyszła  pozytywna odpowiedź,  a  dotyczy ona również 

części miejskiej – czyli fragmentu od tego skrzyżowania na obwodnicy do ul. Wałeckiej, terenu, 

który dzisiaj jest w najgorszym stanie jeśli chodzi o pobocze, o część komunikacyjną. Prezydent 

dodał, że w dokumencie nie ma żadnej daty, ale biorąc pod uwagę ostatnią współpracę z Generalną 

Dyrekcją  można  powiedzieć,  że  udaje  się  nam,  wspólnie,  doprowadzać  do  skutku  różne 

przedsięwzięcia, takie jak np. przebudowa wiaduktu.
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Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że  wspólnie  z  Prezydentem,  wzięła  udział  w miejskim 

zakończeniu roku szkolnego w szkole podstawowej nr 5. Radna wyjaśniła, że zwrócił się do niej 

pan Janusz R., emerytowany historyk, który również uczestniczył w miejskim zakończeniu roku 

szkolnego.  Z  okazji  miejskiego  zakończenia  roku  szkolnego  wydany  został  biuletyn 

okolicznościowy, to swego rodzaju kompendium wiedzy, stworzone przez pana Janusza R., m.in.

z wykorzystaniem materiałów prasowych. Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że osoby obecne na 

zakończeniu roku otrzymały ten okolicznościowy biuletyn w prezencie. Ponieważ jest to – zdaniem 

Radnej – wyjątkowe wydawnictwo, to może dobrze by było rozpropagować przez Urząd Miasta ten 

biuletyn we wszystkich pilskich szkołach podstawowych i gimnazjach.

Prezydent  Piotr  Głowski  odpowiedział,  że  patrząc  racjonalnie  na  koszty  i  możliwości  jak 

największej dystrybucji, to proponuje, żeby wykonać wersję cyfrową, którą potem udostępnimy na 

naszych  stronach  i  każdy  będzie  mógł  nie  tylko  zobaczyć  ten  materiał,  ale  także  go  pobrać

i wydrukować – jeśli będzie miał takie życzenie.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że ponieważ sytuacja ma miejsce 

na  tej  sesji,  to  zobowiązuje  się,  że,  jak  tylko  pojawi  się  wersja  zdigitalizowana,  to  omawiany 

materiał  zostanie  dołączony jako kolejny załącznik  do ostatniego punktu  porządku – do spraw 

różnych.

Radny  Marek  Andruszkiewicz powiedział,  że  Prezydent  mówił  o  komunikacji  rowerowej

i o odcinku drogi krajowej nr 11, ale Radny usłyszał tylko o odcinku na północ od Piły. Radny 

zapytał czy są plany dotyczące odcinka biegnącego na południe.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że mówił nie tylko o drodze krajowej nr 11, ale też o drodze 

krajowej  nr  10  i  myślał,  że  w swojej  wypowiedzi  zawarł  kompleksową koncepcję.  W POSI – 

powiedział Głowski – mamy wpisany cały system komunikacji, nie było tylko połączenia wzdłuż 

drogi  krajowej  nr  11,  a  takiego  połączenia  na  południe,  w  kierunku  Ujścia,  nie  planujemy, 

planujemy inne  przejście  –  w kierunku  Motylewa,  a  potem Ujścia,  takie  połączenie,  które  nie 

zahacza o pas drogi, a w związku z tym dotyczy np. terenów gminnych czy Lasów Państwowych

i  z tym nie mamy problemów. Sprawa,  o której  Prezydent mówił wcześniej,  to był  szczególny 

przypadek, bo – jak wyjaśnił – mieszkańcy oczekiwali połączenia wzdłuż drogi krajowej nr 11 do 

Dobrzycy, a my nie mogliśmy tego zrealizować, więc zwróciliśmy się do Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad.
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Ad 4.

Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że chciałby zawnioskować, żeby, 

podobnie jak było 4 lata temu, zespół składał się z 5 osób. Przewodniczący zapytał, czy Radni 

chcieliby zabrać głos w tej  sprawie.  W związku z brakiem innych propozycji,  Przewodniczący 

postawił wniosek o powołanie do komisji 5 osób.

Głosowanie:

Radni zaopiniowali wniosek jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  o  zgłaszanie  kandydatur  na 

przewodniczącego zespołu.

Radna Maria Kubica zgłosiła kandydaturę radnej Doroty Urbańskiej.

Radna Dorota Urbańska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna Teresa Kasior zgłosiła kandydaturę radnego Jacka Bogusławskiego.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela zapytał,  czy  to  zgłoszenie  dotyczy  kandydatury  na 

przewodniczącego zespołu.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że zgłosiła kandydaturę na zastępcę przewodniczącego zespołu.

Radny Jacek Bogusławski wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Waldemar Polachowski zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Małeckiego.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał jakiej funkcji dotyczy to zgłoszenie.

Radny Waldemar Polachowski powiedział,  że  proponuje kandydaturę  radnego Małeckiego na 

członka zespołu.
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Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna  Wiesława  Sztaba zgłosiła  kandydaturę  radnego  Zbigniewa  Pyziaka  i  radnego 

Włodzimierza Bystrzyckiego.

Radny Zbigniew Pyziak wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki wyraził zgodę na kandydowanie.

Radna Dorota Urbańska zgłosiła kandydaturę radnego Przemysława Gawrońskiego.

Radny Przemysław Gawroński nie wyraził zgody na kandydowanie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że, o ile dobrze policzył, to jest w tej chwili tylu kandydatów ilu 

członków ma mieć zespół, więc chciałby zaproponować przegłosowanie wniosku ws. zamknięcia 

listy kandydatów.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zarządził  głosowanie  wniosku  radnego  Pawła  Dahlke  ws. 

zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie:

Radni zaopiniowali wniosek jednogłośnie pozytywnie – 20 głosami „za”.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  Rada  będzie  po  kolei 

głosować ws. zgłoszonych kandydatur.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Doroty Urbańskiej na przewodniczącą zespołu:

Radni zaopiniowali wniosek jednogłośnie pozytywnie – 20 głosami „za”.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził kolejne głosowanie.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Jacka Bogusławskiego na wiceprzewodniczącą zespołu:

Radni zaopiniowali wniosek – 19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”.
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Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził kolejne głosowanie.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego na członka zespołu:

Radni zaopiniowali wniosek – 17 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził kolejne głosowanie.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Zbigniewa Pyziaka na członka zespołu:

Radni zaopiniowali wniosek – 17 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził kolejne głosowanie.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Włodzimierza Bystrzyckiego na członka zespołu:

Radni zaopiniowali wniosek jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że przed Radą teraz głosowanie 

całej uchwały.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że w poprzednim systemie głosowania, dobrym rozwiązaniem 

było  to,  że  było  widać  kto  jak  głosował  i  Radny  poprosił,  żeby  poszerzyć  nowy  system  do 

glosowania o taką funkcjonalność.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły podziękował  za  uwagę  wygłoszoną  przez  radnego  Pawła 

Dahlke oraz dodał, że jest to zupełnie nowy system i dzisiejsze niedoskonałości może można będzie 

potraktować jako przejściowe. Przewodniczący dodał, że zmierzamy do tego, żeby mieć możliwość 

podglądu tego jak kto głosował.

Radny Marek Toboła powiedział, że w ostatnich głosowaniach liczba oddanych głosów wahała się 

od 18 do 21. Radny poprosił, żeby zwrócić uwagę, czy takie rozbieżności nie wynikają z błędu 

systemu.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dopuszcza taką ewentualność, że osoba, nad 

której kandydaturą odbywa się głosowanie, świadomie zrezygnowała z oddania głosu na siebie, bo 

ma do tego prawo.

Radny Paweł  Dahlke powiedział,  że  chciałby podpowiedzieć  kolegom Radnym,  że  w  trakcie 

glosowania musi, na ciemno, podświetlić się numerek na który się głosuje. W poprzednim systemie 

bardzo czułe były przyciski, a w nowym systemie Radny musi czasem dwa, trzy razy przycisnąć, 

żeby  system  odnotował  oddany  głos  i  z  tego  mogą,  zdaniem  Radnego,  wynikać  rozbieżności

w wynikach głosowań.

Radna Dorota Urbańska powiedział,  że nie wzięła udziału w głosowaniu ws. kandydatury na 

przewodniczącego zespołu i dlatego nie zgadzał się rachunek oddanych głosów.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił informatyków obsługujących system o przedstawienie 

graficznego zapisu głosowania nad kandydaturą radnej Urbańskiej na przewodniczącą zespołu do 

wyboru ławników.

Przedstawiono, raz jeszcze, wynik głosowania.

Radna Teresa Kasior powiedziała,  że w omawianym głosowaniu oddała swój głos,  popierając 

kandydaturę radnej  Doroty Urbańskiej,  a na przedstawionym przed chwilą  wykazie mój  głos  – 

powiedziała radna Kasior - nie był wykazany.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że wszystkie kandydatury zostały przyjęte przez 

Radę  i  proponuje,  żeby  przejść  do  kolejnego  głosowania.  Przewodniczący  zapytał  czy  Radni 

chcieliby, w związku z problemami wynikającymi z testowania nowego systemu, złożyć wniosek

o reasumpcję głosowania.

W związku z brakiem zgłoszeń w tej sprawie, Przewodniczący zarządził głosowanie ws. całej 

uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie pozytywnie – 19 głosami „za” -  uchwała Nr IX/115/15 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 5.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  opracowania  "Programu  polityki  zdrowotnej

w zakresie  profilaktyki  zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie Piła  na lata 

2016-2018" przedstawił Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował adnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  chciałby  podziękować  doktorowi  Włodzimierzowi 

Bystrzyckiemu za inicjatywę i za wyrozumiałość, bo czekał on trochę ze swoim wnioskiem w tej 

sprawie.  Pomysły dotyczące  tego tematu  zgłaszane  były już  w poprzedniej  kadencji  Rady,  ale 

doktor Bystrzycki rozumiał, że są inne, priorytetowe zadania wymagające wcześniejszej realizacji. 

Prezydent dodał, że jesteśmy w dobrym momencie, kiedy pojawiają się możliwości zewnętrznego 

finansowania  różnych  programów  związanych  z  ochroną  zdrowia,  zapobieganiem  chorobom. 

Liczymy  na  to  –  powiedział  Głowski  –  że  m.in.  z  tych  źródeł  będziemy  mogli  pozyskiwać 

dodatkowe środki, oprócz naszych gminnych. Prezydent dodał, że będziemy na pewno namawiać 

sąsiednie gminy do współpracy, po to, żeby mając na uwadze to, że są dzieci, które uczęszczają do 

naszych szkół, a nie mieszkają na terenie Gminy Piła, nie dopuścić do sytuacji, kiedy część dzieci 

z klasy będzie miała możliwość szczepienia, a inna część – ta mieszkająca poza Gminą Piła - nie 

będzie miała takiej szansy. Na koniec prezydent Piotr Głowski powiedział, że chciałby podkreślić, 

iż  przygotowanie  przedmiotowego  programu  odbywa  się  w  czasie  prywatnym i  nie  ma  za  to 

żadnego wynagrodzenia.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych omawiany 

projekt uchwały nie wzbudzał żadnych kontrowersji i dodała, że choroba nowotworowa to problem, 

który może dotyczyć każdego. Radna podziękowała radnemu Włodzimierzowi Bystrzyckiemu za 

zgłoszenie, już w poprzedniej kadencji Rady Miasta, inicjatywy w tej sprawie.

Radna Maria Kubica powiedziała, że dołącza się także do podziękowań pod adresem radnego 

Bystrzyckiego, bo wszyscy byli  przychylnie nastawieni do pomysłu ws. programu, ale to radny 

Bystrzycki, który jest z zawodu lekarzem, przedstawił Radnym problem od strony merytorycznej

i  zorganizował  spotkanie  z  przedstawicielem  firmy farmaceutycznej,  który  przybliżył  Radnym 

temat  wirusa  brodawczaka  ludzkiego,  wywoływanych  przez  niego  chorób  i  szczepień 

profilaktycznych.
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Radny Błażej Parda powiedział, że cieszy go to, iż program będzie przygotowany, ale, jak Radny 

widzi, skupiamy się w dyskusji na szczepieniach i dodał, że ma nadzieję, iż działania nie ograniczą 

się tylko do samych szczepień, tym bardziej, że w projekcie uchwały jest mowa o przeprowadzeniu 

edukacji  zdrowotnej  wśród  dziewcząt  i  chłopców,  a  to  –  zdaniem  radnego  Pardy  –  jest 

najważniejsze. Szczepionka, w przypadku jednej osoby się przyjmie, a w przypadku innej osoby – 

się nie przyjmie. Radny dodał, że czytał różne opinie na temat tych szczepionek i z tego co Radny 

wie, to nie ma jeszcze badań oceniających skutki uboczne tej szczepionki – wyniki tych badań mają 

się pojawić dopiero w 2018 roku. Radny Błażej Parda powiedział, że – jak słyszał – szczepienia 

będą zalecane i dodał, że ma nadzieję, że to rodzice będą mogli decydować, czy ich dzieci będą 

szczepione  czy  nie.  Nawiązując  do  skutków  ubocznych,  radny  Błażej  Parda  powiedział,  że

w  Stanach  Zjednoczonych  i  w  Australii  było  wiele  zgonów,  więc  Radny  ma  nadzieję,  że 

szczepieniami nie spowodujemy większej katastrofy niż mogłaby się wydarzyć, bo jak zauważył 

doktor  Bystrzycki  wirusów  HPV  jest  ponad  100,  a  szczepionka  dotyczy  4  odmian  – 

prawdopodobnie tych groźniejszych,  ale  cały czas  nie  mamy wyników badań potwierdzających 

skutki stosowania szczepionek. Radny Błażej Parda przypomniał, że radny Włodzimierz Bystrzycki 

podał szacunki mówiące o tym, że zastosowanie szczepień zmniejszy w ciągu 15 czy 20 lat o 80% 

zachorowalność  na  niektóre  odmiany  nowotworów,  co  nie  dziwi  Radnego,  bo  skoro  chcemy 

szczepić dwunastolatki, to one za 15 lat będą miały niespełna 30 lat, a największą zachorowalność 

na te odmiany nowotworów, o których mówimy, odnotowuje się w przedziale wiekowym od 30 do 

50  lat.  Radny Błażej  Parda  dodał,  że  trzy  dawki  szczepionki  nie  dadzą  nam prawdopodobnie 

gwarancji, że nie trzeba będzie powtarzać procedury po kilku latach. Na koniec swojej wypowiedzi 

Radny podkreślił, że – jego zdaniem – największy nacisk należy położyć na edukację młodzieży, bo 

ona kosztuje najmniej, a przyniesie najlepszy efekt.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych podkreślił, że działania 

związane z przedmiotowym programem nie będą się ograniczały tylko i wyłącznie do szczepienia. 

W przygotowanym  programie  będą  dokładne  informacje  dotyczące  kosztów  szczepionki,  a  co 

najważniejsze  –  program będzie  się  opierał  na  trzech  filarach:  edukacji,  szczepieniu  i  badaniu 

cytologicznym.  Szczepionka,  o  której  mówimy,  to  jest  szczepionka  złożona

z wysokocząsteczkowych, wirusopodobnych cząsteczek białka głównego tego wirusa, które mają 

swoje  działanie  –  pozytywne  i  negatywne.  Rodzice  przejdą  na  początku  szkolenie  –  w  tej 

jednostkowej cenie będzie zawarty nie tylko koszt szczepionki, ale też koszt przeprowadzenia akcji 

uświadamiającej,  wyjaśniającej  zasady  działania  szczepionki.  Nie  można  –  powiedział  radny 

Bystrzycki – zmusić żadnego rodzica, żeby wyraził zgodę na zaszczepienie swojej dwunastoletniej 

córki  przed  jej  pierwszym  stosunkiem  płciowym.  W  przypadku  szczepień  przeciwko 

meningokokom czy pneumokokom mamy już pewność, że zaszczepione dzieci rzadziej chorują na 
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choroby  wywoływane  tymi  wirusami,  a  w  przypadku  omawianej  szczepionki  liczymy  na  jej 

skuteczność  i  musimy  mieć  nadzieję,  że  nasze  działania  poskutkują  zmniejszeniem 

zachorowalności na nowotwory wywołane wirusem brodawczaka ludzkiego.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  zgłoszona  została  autopoprawka  do  tego 

projektu uchwały,  która dotyczy tego, iż tytuł uzasadnienia ma być tożsamy z tytułem uchwały

– w tytule uzasadnienia brakowało słów „wyrażenia woli”.

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”  -  uchwała Nr IX/116/15 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/292/04 Rady Miasta Piły z dnia 28 września 2004 

r.  w sprawie określenia  zasad zwrotu wydatków za świadczenia pomocy społecznej  w zakresie 

zadań  własnych  zreferowała  Wanda  Kolińska,  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Pile.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Przerwa techniczna w obradach.

Wznowienie obrad.

W  związku  z  tym,  że  salę  opuścił  przewodniczący  Rafał  Zdzierela,  prowadzenie  obrad 

przejmuje Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

Głosowanie:

Radni podjęli  uchwałę jednogłośnie pozytywnie – 19 głosami „za”  -  uchwała Nr IX/117/15 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 7.

Projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc 

inwestycyjną omówiła Teresa Jakubowska, zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy 

Europejskich.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował 

radnych, że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny Błażej Parda powiedział, że podtrzymuje swoją opinię wyrażoną na posiedzeniu Komisji 

Budżetu i Rozwoju Miasta.  Uchwała jest  dobra, należy nagradzać przedsiębiorców, którzy chcą 

inwestować w Pile, więc proponowane zmiany są dobre – poza jedną zmianą, której sensu Radny, 

być może, nie rozumie. Duże przedsiębiorstwa mogą liczyć na maksymalnie 4 lata ulgi podatkowej, 

a  małe  i  średnie  firmy  –  tylko  na  trzyletni  okres  obowiązywania  ulgi.  Radny  poprosił,  żeby 

wyrównać ten okres – albo do trzech, albo do czterech lat,  bo nie  widzi  Radny powodów, dla 

których mielibyśmy dodatkowo nagradzać  największe  przedsiębiorstwa.  Radny Parda dodał,  że 

chciałby przypomnieć, że duże przedsiębiorstwa to te, które zatrudniają powyżej 250 osób, średnie 

zatrudniają od 50 do 250 pracowników, a małe mają od 10 do 50 pracowników. Radny Błażej Parda 

podkreślił,  że chciałby,  żeby okres ulgi podatkowej był  taki sam dla wszystkich wymienionych 

typów  przedsiębiorstw.  Radny  dodał,  że  80%  osób  zatrudnionych  i  dochód  państwa  generują 

mniejsze przedsiębiorstwa, a nie te duże, więc nie widzi Radny powodu, żeby faworyzować duże 

firmy.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że obok radnego Pardy, był ostatnią z osób, które się wstrzymały 

w  głosowaniu  nad  projektem tej  uchwały  na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta. 

Radny powiedział, że zauważa plusy tej uchwały, która porządkuje pewne sprawy, m.in. to, o czym 

mówiła dyrektor Jakubowska – okres rozpoczęcia inwestycji do dwunastu miesięcy i zakończenia – 

do trzech lat. To jest dobre, bo niestety, życie pokazało, iż zdarzały się firmy wykorzystujące brak 

takiego ograniczenia czasowego i rozpoczynające inwestycje po 5 czy więcej latach, a w tym czasie 

korzystające cały czas ze zwolnień podatkowych. Słuszne wydaje się także wprowadzenie innej 

zmiany,  polegającej  na  tym,  że  firma  korzystająca  z  ulgi  nie  może  mieć  żadnych  zaległych 

zobowiązań w stosunku do Miasta. Radny Dahlke powiedział, że jego uwaga dotyczy, po pierwsze, 

skrócenia okresu możliwości korzystania z tej ulgi. Wcześniej także był podział, bo ulga ta jest 

uzależniona od wielkości nakładów – podział był na małych i średnich przedsiębiorców, ale każda

z  tych  grup  przedsiębiorców  mogła  wykorzystać  ulgę  do  okresu  72  miesięcy.  W omawianej 

propozycji  jest  skrócenie  okresu  obowiązywania  ulgi  do  36  miesięcy  w  przypadku  małych
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i średnich firm oraz mniejsze skrócenie – do 48 miesięcy, w przypadku dużych przedsiębiorstw. 

Mamy  więc,  po  pierwsze  skrócenie,  a  po  drugie  zróżnicowanie  okresu  obowiązywania  ulgi 

podatkowej.  Radny powiedział,  że  nie  zgadza  się  z  opinią  przewodniczącego Komisji  Budżetu

i  Rozwoju  Miasta,  radnego Lucjana  Szutkowskiego,  który mówił,  że  wymienione  ograniczenia 

spowodują  wzrost  rozwoju  przedsiębiorczości.  Radny  Dahlke  powiedział,  że  jeżeli  będzie 

głosowany  wniosek  radnego  Błażeja  Pardy,  to  Radny  go  poprze,  natomiast  jeśli  nie  będzie 

głosowany ten  wniosek,  to  Radny tłumaczy sobie  te  zmiany na  swój  sposób.  Po pierwsze,  na 

posiedzeniu Komisji była dyskusja na temat tego, że jest zróżnicowanie w kontekście trwałości 

inwestycji – od małych i średnich przedsiębiorców wymaga się, aby inwestycja miała trzyletnią 

trwałość, a w przypadku dużych firm oczekuje się trwałości pięcioletniej. To zróżnicowanie było 

również we wcześniejszych uchwałach.  Radny dodał,  że  rozumie także to,  że kolejne miesiące 

zwolnień,  to  są  utracone  wpływy  do  budżetu  Miasta  i  tak  Radny  tłumaczy  sobie  propozycję 

skrócenia  okresów  obowiązywania  ulgi.  Dłuższy,  bo  obejmujący  48  miesięcy  okres  zwolnień

w stosunku do dużych przedsiębiorców, tłumaczę sobie – dodał Paweł Dahlke – tym, że to jest 

grupa w największym stopniu „zewnętrzna”. Mali i średni przedsiębiorcy, to są lokalne firmy, które 

chcemy z Miastem  bardziej związać i którym chcemy w ten sposób ulżyć, natomiast duże firmy są, 

w większości, firmami zewnętrznymi, które chcemy zachęcić do tego, żeby przyszły do Piły. Na 

koniec Radny powiedział,  że jeśli taka będzie wola większości Rady, to poprze Radny wniosek 

radnego Pardy, ale jeśli Rada głosować będzie nad uchwałą w takim brzmieniu jak przedstawione to 

zostało przez dyrektor  Jakubowską,  to  Radny również,  z tymi  uwagami,  o  których wspomniał, 

zagłosuje za podjęciem uchwały.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że dostrzegł nieścisłość w wypowiedzi radnego Dahlke,

w której radny Dahlke stwierdził, że nie zgadza się z opinią przewodniczącego Komisji odnośnie do 

projektu  omawianej  uchwały.  Radny  Dahlke  sam  wspomniał,  że  wtedy,  kiedy  obowiązywała 

poprzednia wersja uchwały, zdarzały się nawet pięcioletnie okresy, kiedy firmy nie rozpoczynały 

inwestycji,  a korzystały z ulgi – dlatego zostałbym przy swoim zdaniu – dodał przewodniczący 

Szutkowski. Lucjan Szutkowski powiedział, że powinniśmy pamiętać o tym, że kiedy stosujemy 

ustawę  o  ulgach,  to  musimy  widzieć  dwa  cele  –  z  jednej  strony  rozwój  przedsiębiorczości,

a z drugiej strony, również dbałość o dochody budżetu Miasta.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że  Przewodniczący dobrze o tym wie,  że Radny zgadza się

z intencją uchwały w części porządkującej zapisy prawne. Natomiast, nie zgodzę się – dodał Paweł 

Dahlke – a taki sens miała wypowiedź przewodniczącego Szutkowskiego, że skrócenie okresów 

obowiązywania ulgi przyczyni się do zwiększenia aktywności przedsiębiorców.
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Dyrektor Teresa Jakubowska powiedziała,  że,  jak wspomniał  radny Błażej  Parda,  gospodarka 

opiera  się  głównie  na  małych  i  średnich  przedsiębiorstwach  –  o  czym  była  mowa  także  na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Dyrektor podziękowała za wypowiedź radnego 

Pawła  Dahlke,  który  wyjaśnił  cel  wprowadzenie  zmian.  Po  pierwsze,  chodziło  o  to,  żeby 

zainteresować  inwestowaniem  na  terenie  Piły  także  firmy  zewnętrzne  i  potem  zatrzymać  je

w  Mieście.  Dyrektor  przytoczyła  kwoty,  które  warunkują  uzyskanie  zwolnień.  Dla  małego 

przedsiębiorstwa – 600 tysięcy złotych na rok, dla średniego – 1.800 tysięcy na rok i dla dużego 

przedsiębiorstwa  –  3  miliony  złotych.  Po  to,  żeby  wydłużyć  obowiązywanie  ulgi  na  kolejne 

miesiące,  mały  przedsiębiorca  musi  zainwestować  dodatkowo 50 tysięcy,  średni  –  150  tysięcy 

złotych, a duży – 250 tysięcy złotych. Dotyczy to również okresu trwałości – 3 lata dla małych

i średnich przedsiębiorstw i 5 lat dla dużych przedsiębiorstw. Dyrektor Jakubowska podkreśliła, że 

wprowadzane  zmiany  służą  temu,  żeby,  oprócz  wspierania  lokalnych  przedsiębiorców, 

zainteresować inwestowaniem także większe firmy z zewnątrz.

Radny Jacek Bogusławski zapytał jak zamierza się rozpropagować informację o ulgach.

Dyrektor  Jakubowska odpowiedziała,  że  kiedy  inwestor  zgłasza  się  wcześniej  i  informuje

o zamiarze inwestowania na terenie  Piły,  to  otrzymuje pełną informację.  W poprzednich latach 

informacji  tej  udzielał  Wydział  Finansowy  Urzędu  Miasta,  Wydział  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich i Wydział Gospodarki Nieruchomościami, a teraz dodatkowo mamy spółkę Inwest-

Park,  dedykowaną  przedsiębiorcom.  Pełna  informacja  na  ten  temat  była  też  i  jest  na  stronie 

internetowej Miasta Piły i na stronie Inwest-Parku. Dyrektor Jakubowska powiedziała, że do tej 

pory  o  tym  nie  wspomniała,  że  uchwała  była  konsultowana  z  Izbą  Gospodarczą  Północnej 

Wielkopolski, z przedsiębiorcami i w ostatecznej formie uwzględniono uwagi zgłoszone przez Izbę.

Radny  Błażej  Parda powiedział,  że  nadal  nie  została  wyjaśniona  przyczyna  zmiany  okresu 

obowiązywania ulgi. Radny powiedział, że chciałby przypomnieć, że te największe firmy nie płacą 

podatku  dochodowego  w  Polsce,  tym  bardziej  w  Pile,  a  zyski  –  jeśli  są  to  duże  firmy  –  są 

wyprowadzane za granicę, choć korzyścią dla nas będzie oczywiście pojawienie się nowych miejsc 

pracy. Z kolei,  małe i średnie firmy często płacą podatki i – zdaniem Radnego – należy im się 

sprawiedliwe traktowanie i wyrównanie okresu obowiązywania ulgi do 4 lat.

Krzysztof  Szewc,  zastępca prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  każdy,  chyba,  wie,  iż  jest 

różnica pomiędzy zainwestowaniem kilkuset tysięcy złotych i kilku milionów złotych. Każdy zdaje 

sobie  sprawę  z  tego,  że  chcielibyśmy  do  Piły  przyciągnąć,  oprócz  małych  i  średnich 

przedsiębiorców, także tych dużych. Prezydent powiedział,  że nie jest prawdą to, co powiedział 
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radny Parda odnośnie do odprowadzania zysków za granicę. Dotyczy to przede wszystkim sieci 

handlowych – o czym radny Parda zapewne wie, ale usiłuje w demagogiczny sposób przekonać, że 

wszyscy, którzy zajmują się produkcja czy podobną działalnością, wyprowadzają zyski za granicę. 

Prezydent  Szewc  podkreślił,  że  taka  sytuacja  dotyczy  tylko  firm  prowadzących  działalność

o charakterze handlowym. Prezydent powiedział, że zauważył, iż radny Parda zmienił zdanie, bo

w pierwszej swojej wypowiedzi mówił Radny o tym, żeby albo skrócić, albo wydłużyć, a teraz 

radny Parda  koncentruje  się  na  tym,  aby podwyższyć  okres  zwolnienia  od  podatku.  Prezydent 

powiedział,  że chciałby,  żeby Radni przemyśleli  argumenty,  które były przedstawione i  dopiero 

wtedy podjęli decyzję.

Radny Błażej Parda powiedział, że chodzi mu o zrównanie okresu obejmującego ulgę, a czy to 

będzie wyrównanie w górę czy w dół, to nie ma znaczenia. Radny podkreślił, że chodzi mu o równe 

traktowanie przedsiębiorców – skoro duże firmy bardziej  przekonana dłuższy okres,  to musimy 

równać w górę. Odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta, Radny powiedział, że Prezydent się myli,  

bo  firmy produkcyjne  także  wyprowadzają  zyski  za  granicę,  np.  duża  polska  firma  LPP S.A., 

produkująca różne ubrania, ma skonstruowany mechanizm polegający na tym, że np. w Dubaju czy 

innych miejscach na świecie sprzedaje sama sobie prawa autorskie za duże miliony i tak naprawdę 

ten zysk z Polski wypływa. Radny podkreślił, że są odpowiednie instrumenty pozwalające na takie 

działania i mogę zapewnić – dodał – że takie rzeczy się dzieją. Radny Błażej Parda podkreślił, że 

oczywiście nie każda firma będzie postępować w ten sposób, ale mając to na względzie, Radny nie 

chciałby, żebyśmy gorzej traktowali małych i średnich przedsiębiorców.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że ten mechanizm, o którym mówił radny Parda nazywa się 

„optymalizacją  podatkową”  i  dla  radnego  Dahlke  jest  to  niczym  innym  jak  unikaniem 

opodatkowania.  Radny  Paweł  Dahlke  dodał,  że  chciałby  jeszcze  podkreślić  dwie  sprawy.  Po 

pierwsze, zgodnie, bodajże, z paragrafem 3, wyłączone z tych zwolnień są budynki lub ich części 

oraz budowle lub ich części związane z działalnością handlową – nie zwalniamy więc z obowiązku 

podatkowego sieci marketowych. Po drugie, nie są zwolnione budynki lub ich części oraz budowle 

lub ich części zajęte na stacje paliw. Rada Miasta, przyjmując takie zasady wychodziła z założenia, 

że są to inwestycje, które „pchają się do Miasta bez zwolnień” i w tym przypadku nie jest potrzebne 

dodatkowe  wsparcie.  Ponadto,  na  wniosek  Izby  Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski,  został 

wprowadzony kolejny punkt  –  czyli  budynki  lub  ich  części  przeznaczone na  wynajem.  Radny 

Paweł Dahlke powiedział,  że ważną informacją dla tych wszystkich którzy chcieliby skorzystać

z tego rodzaju wsparcia jest to, że jednym z warunków uzyskania ulgi jest wcześniejsze zgłoszenie 

tego zamiaru Prezydentowi Miasta. W momencie kiedy inwestycja się rozpocznie jest już za późno 

na ten ruch.
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Radny Jacek Bogusławski powiedział, że jest zdumiony słowami radnego Błażeja Pardy. Radny 

Bogusławski  powiedział,  że  wyprasza  sobie  takie  traktowanie  wszystkich  przedsiębiorców

i  zarzucanie,  że  są  to  ludzie,  którzy  działają  nierzetelnie,  że  ich  zamierzeniem  jest  działanie 

niezgodne  z  prawem.  Przedsiębiorcy  są  po  to  i  po  to  inwestują  –  powiedział  radny  Jacek 

Bogusławski  –  żeby  dać  miejsca  pracy  i  żeby  płacić  podatki.  Sugerowanie,  że  wszyscy 

przedsiębiorcy, że większość przedsiębiorców, będzie wyciągać zyski i transferować je za granicę, 

jest nie na miejscu.

Radny Błażej Parda powiedział, że radny Jacek Bogusławski chyba go nie słuchał, bo Radny nie 

mówił  o nielegalnym wyprowadzaniu pieniędzy,  tylko o legalnym omijaniu płacenia podatków. 

Radny Parda przypomniał, że nie mówił o tym, iż każdy tak robi, ale te największe firmy tak robią,  

bo akcjonariusze domagają się odpowiednich zysków. Nie robią tego wszyscy, robią tak niektórzy, 

ale na pewno nie działają w ten sposób mali i średni przedsiębiorcy, bo ich po prostu na to nie stać,  

żeby wynająć drogich prawników czy doradców finansowych, którzy zaplanują takie działania, bo 

to  kosztuje.  Dlatego  właśnie  powinniśmy równo traktować  wszystkich  przedsiębiorców.  Radny 

dodał,  że  nikomu nie  chce  niczego  zabierać,  chciałby ułatwić  także  tym mniejszym i  średnim 

przedsiębiorcom inwestowanie w Pile.

Radny Przemysław Gawroński zapytał jaka była opinia na ten temat Izby Gospodarczej Północnej 

Wielkopolski, reprezentującej przedsiębiorców.

Dyrektor  Teresa  Jakubowska odpowiedziała,  że  początkowo  w  uchwale  był  zapisany  okres 

obowiązywania ulgi obejmujący 24 miesiące i na wniosek Izby Gospodarczej wydłużono ten czas 

do 36 miesięcy i, odpowiednio, do 48 miesięcy.

Radny Przemysław Gawroński zapytał jak to wygląda w stosunku do dużych przedsiębiorstw.

Dyrektor Jakubowska odpowiedziała, że Izba Gospodarcza przedstawiła swoją opinię wyrażając 

ją w słowach: „zbyt krótki okres trwania ulgi, propozycja wydłużenia”.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że sprawiedliwie nie oznacza, że wszystkim należy się tyle 

samo.  Trzeba  powiedzieć  –  dodał  Radny –  że  w naszym Mieście  nie  najgorzej  radzimy sobie

z  małymi  i  średnimi  przedsiębiorstwami,  bo  widać,  że  się  rozwijają.  Natomiast  widać  deficyt 

dużych przedsiębiorstw i to, m.in. powinno przekonać nas do pewnej preferencji, bo sami widzimy, 

że zbyt dużo zależy od naszego największego zakładu pracy. Dlatego też powinno nam zależeć na 

przyciągnięciu takich inwestorów, a trudno zachęcać ich do przybycia do Piły jeśli z góry założymy, 
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że mogą za tą inwestycją kryć się działania pozwalające na uniknięcie płacenia podatków – to nie 

jest na pewno pozytywny klimat dla rozwoju przedsiębiorczości.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  radnego  Błażeja  Pardę

o sformułowanie wniosku zmieniającego treść uchwały.

Radny Błażej Parda powiedział, że chodzi o wydłużenie okresu obowiązywania ulgi podatkowej – 

dla małych i średnich przedsiębiorstw z zapisanych 36 miesięcy do 48 miesięcy.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o podanie paragrafu.

Radny Błażej Parda powiedział, że jest to paragraf 2, ustęp 2, punkt 2 i 3.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela powiedział,  że jesteśmy świadomi tego, iż 

trzeba mądrze wspierać przedsiębiorców, żeby to nie tylko  było zauważalne, ale żebyśmy mogli też 

konkurować z innymi gminami, stąd, będąc odpowiedzialnym za budżet Miasta, musimy wiedzieć, 

że nie na każdy gest nas stać. Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że chciałby złożyć dalej  

idący wniosek, aby nie dokonywać żadnych zmian w zaproponowanej uchwale.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły poprosił  radców  prawnych

o potwierdzenie, czy jeśli został postawiony inny wniosek, to wnioskiem dalej idącym jest wniosek 

o  niezmienianie  uchwały.  W  związku  z  potwierdzeniem  takiego  rozumowania  przez  radców, 

Wiceprzewodniczący  zarządził  glosowanie  ws.  wniosku  przewodniczącego  Rafała  Zdziereli, 

dotyczącego niedokonywania zmian w zapisie uchwały.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni przyjęli wniosek 14 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się”.

Paweł Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Piły powiedział,  że,  w związku z tym,  iż 

wniosek przewodniczącego Zdziereli został przyjęty, to Rada nie będzie głosować nad wnioskiem 

radnego Błażeja Pardy.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr IX/118/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  już  w  poprzedniej  kadencji  protestował  przeciwko  tego 

rodzaju wnioskom. Radny rozumie zgłaszanie wniosków dalej idących, kiedy zgłasza się jakąś inną 

propozycję, ale w tym momencie to jest blokowanie konkretnych wniosków. Nawet jeśli wszystko 

jest zgodnie z prawem, to wydaje mi się – powiedział radny Dahlke – że od tego są Radni, żeby

o pewnych sprawach rozmawiać i potem te sprawy przegłosowywać i tego typu sztuczne zgłaszanie 

dalej idących wniosków, które blokują inny wniosek, uważa Radny za przejaw złej praktyki.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział,  że takie  są zapisy naszego statutu i  w granicach 

zapisów  statutowych  debata  powinna  się  toczyć.  Przewodniczący  dodał,  że  jego  osobiste 

niezadowolenie nie wiąże się z pomysłami, które mogą, lub nie, zyskać akceptację większości, ale

z  tym,  że  temat  był  omawiany na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  –  i  to  był  

moment, kiedy trzeba było złożyć taki wniosek, a nie teraz przy włączonych kamerach.

Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji  społecznych  na  terenie 

Miasta Piły omówiła  Teresa Jakubowska, zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy 

Europejskich.

Prowadzenie obrad przejmuje przewodniczący Rafał Zdzierela.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował radnych, 

że Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych powiedział,  że  ma przed sobą pismo podpisane 

przez  prezydent  Beatę  Dudzińską,  a  skierowane  na  ręce  przewodniczącego  Rafała  Zdziereli.

W  dokumencie  tym  napisano,  że  Gmina  Piła  do  końca  marca  realizowała  partnerski  projekt 

„Decydujmy razem”, dofinansowywany z Unii Europejskiej,  w ramach Europejskiego Funduszu 

Społecznego.  Fundacja  zajmowała  się  –  powiedział  przewodniczący  Bystrzycki  -  analizą 

budowania  społeczeństwa  obywatelskiego  i  usprawniania  form  konsultacji  ze  społeczeństwem. 

Dalej prezydent Dudzińska pisze, że w wyniku wsparcia doradczego dla naszego Urzędu, proponuje 
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się nową formę konsultacji – portal www.konsultacjespoleczne.pila.pl – co zostało zaakceptowane 

przez  Radę.  Prezydent  Dudzińska  pisze  też  o  zamiarze  wniesienia  tych  poprawek  do  uchwały 

podjętej przez Radę 29 października 2013 r., a uchwała ta – pisze prezydent Beata Dudzińska jest 

autorstwa  przewodniczącego  Rafała  Zdziereli  i  została  podjęta  z  jego  inicjatywy.  Włodzimierz 

Bystrzycki powiedział, że – dla niego - omawiany dzisiaj projekt uchwały jest przypomnieniem, że 

twórcą przedmiotowej uchwały był przewodniczący Rafał Zdzierela.

Dyrektor  Teresa  Jakubowska powiedziała,  że  chciałaby  zgłosić  autopoprawkę.  W paragrafie

10 jest niepełna nazwa publikatora – jest „Dziennik Urzędowy Województwa”, brakuje skrótu od 

słowa „Wielkopolskiego”.

Radny Paweł Dahlke, odnosząc się do słów radnego Bystrzyckiego powiedział, że nie ma pod ręką 

materiałów  źródłowych,  ale,  z  tego  co  Radny  pamięta,  to  uchwałę  o  konsultacjach  Rada 

podejmowała dużo wcześniej, w ramach projektu „Przejrzysta Gmina. Masz Głos, masz wybór”, 

akcji prowadzonej z Fundacją im. Stefana Batorego i z „Gazetą Wyborczą”, w której. Piła była 

dwukrotnie laureatem. Tam – o ile Radny dobrze pamięta – pierwszy raz pojawiła się uchwała

o konsultacjach. Radny Dahlke dodał, że nie chce niczego przewodniczącemu Zdziereli odbierać, 

ale  ta  akcja  miała  miejsce  trochę  wcześniej,  a  inicjatywa  wynikała  z  przystąpienia  do 

wspomnianego programu.

Mieczysław Augustyn,  senator RP powiedział,  że  postanowił  zabrać  głos  w tym punkcie,  bo 

większość kwestii, które chce przekazać związanych jest z rozwojem trybu konsultacji społecznych. 

Senator powiedział, że chciałby wcześniej poinformować Radę, że po wielu różnych konsultacjach 

Senat RP postanowił przyjąć projekt ustawy zrównującej w prawach Gminę Piłę z innymi gminami 

powiatu pilskiego, w zakresie decyzji dotyczących tego, czy wyrażają wolę pozostania w Powiecie. 

To jest początek drogi legislacyjnej. Mieczysław Augustyn dodał, że cieszy go to, iż projekt znalazł 

aż tak duże poparcie w Senacie i że w trakcie procedowania projekt tej ustawy został poszerzony

o  kolejne  6  gmin,  które  chcą  same  decydować  o  swojej  przynależności  i  móc  wybrać  opcję 

ustanowienia  powiatu  grodzkiego.  Senator  powiedział,  że  podczas  procedowania  nie  zgłoszono 

formalnego wniosku o to, ażeby ten projekt odrzucić, ani na posiedzeniach komisji, ani podczas 

obrad plenarnych nie był głosowany taki wniosek. Oznacza to, że chociaż nie wszyscy senatorowie 

głosowali „za”, to jednak ta opcja nie budziła radykalnego sprzeciwu. W trakcie dyskusji niektórzy 

wnioskowali  o  odrzucenie  projektu,  ale  nie  zgłoszono  formalnego  wniosku  w  tej  sprawie  na 

żadnym etapie procedowania. Ci wszyscy, którzy rozpowszechniają informacje, że w tej sprawie 

mówiłem nieprawdę – powiedział Augustyn – niech wskażą, w którym momencie głosowano nad 

takim  wnioskiem.  Senator  Mieczysław  Augustyn  powiedział,  że  chciałby  poinformować,  że 
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godzinę wcześniej,  w tym budynku w którym odbywa się posiedzenie Rady Miasta, odbyło się 

spotkanie samorządowców Północnej Wielkopolski. Spotkanie dotyczyło rozszerzenia możliwości 

wpływu  obywateli  na  bieg  spraw  publicznych.  Senator  dodał,  że  cieszy  go,  iż  zbiegło  się  to

z uchwałą, którą Rada będzie za chwilę podejmować. Godne podkreślenia jest to, że kurs na bardzo 

bliską  więź  jest  stałym  wyborem  władz  samorządowych  Miasta  Piły.  Dzisiaj,  na  spotkaniu,

o którym wspomniał  Senator,  miała  miejsce dyskusja  o ustawie o petycjach.  Senator  Augustyn 

powiedział, że chce prosić Przewodniczącego i Radę, żeby w pilnym trybie, zaraz po wakacjach, 

przystąpiono do zmiany statutu i regulaminu Gminy Piła, po to, żeby przygotować się do wejścia

w życie ustawy o petycjach, co nastąpi 6 września br. Senator powiedział, że prosi, by prawo do 

petycji, które wprowadza ustawa  – ustawa podjęta z mojej inicjatywny – dodał Augustyn – mogło 

być  realizowane zgodnie  z  przepisami.  Elementem konsultacji,  który – powiedział  Mieczysław 

Augustyn – chcielibyśmy,  by zakończył  spory wewnątrz Powiatu,  miał być powołany Konwent 

Samorządów Powiatu  Pilskiego.  Początkowa zgoda  Starosty została  wycofana,  pod pozorem – 

powiedział  Senator – sprzeciwu niektórych gmin.  Senator Mieczysław Augustyn powiedział,  że 

chciałby zapewnić Radę, że podejmuje działania wspólnie z prezydentem Głowskim, który bardzo 

zabiega o stworzenie tego konwentu. Chodzi o to, aby przekonać wszystkich samorządowców do 

tego, że nie można podejmować żadnych uchwał na poziomie powiatowym bez zasięgania opinii 

gmin i społeczności gminnych, których to dotyczy. Konwent miał temu służyć. Senator powiedział, 

że ma zaplanowane wkrótce spotkanie ze Starostą i będzie go namawiał, by podjął się roli, która 

jest  dla niego naturalna – żeby był  liderem integracji  w powiecie  pilskim.  Senator Mieczysław 

Augustyn  powiedział,  że  chciałby  też  poinformować  Radę,  że  odbył  spotkanie  z  ministrem 

Tomaszem  Siemoniakiem,  którego  celem  było  dopilnowanie,  aby  wniosek  Prezydenta  Piły

o przejęcie oddanego przez Powiat lotniska, został rozpatrzony w porę i zgodnie z oczekiwaniami 

Rady i mieszkańców Piły oraz subregionu. Wszystko jest na dobrej drodze – powiedział senator 

Augustyn i zapewnił, że będzie tę sprawę monitorował. Senator powiedział także, że odbył kilka 

spotkań dotyczących przyszłości hospicjum. W związku z tym, że zmieniają się przepisy i trzeba 

tworzyć  regionalne  mapy  potrzeb  zdrowotnych,  to  musimy  wspólnie  zadbać  o  to,  żeby  ten 

oczekiwany przez pilan obiekt mógł powstać przy wsparciu środków unijnych, a bez umieszczenia 

hospicjum na regionalnej mapie potrzeb zdrowotnych będzie to utrudnione. Senator powiedział, że, 

jeśli  będzie taka potrzeba,  to  będzie się zwracał do Rady o podjęciu stosownych uchwał,  żeby 

spowodować  taki  właśnie  ruch,  bo  bez  tego  nie  tylko  budowa,  ale  też  kontraktowanie  usług

w Narodowym Funduszu Zdrowia może być utrudnione.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  Senator  dotknął  tematów  innych  niż  te 

wynikające  z  samej  omawianej  uchwały  i  pogratulował  wprowadzenia  nowoczesnej  instytucji

w demokratycznym państwie, w postaci petycji. Jeśli spojrzymy na nasze uchwały – powiedział 
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przewodniczący Zdzierela – to Piła może naprawdę być dumna, a przykładem naszych działań są 

transmisje z sesji  czy debaty posesyjne czy aktywność na stronie Fecebooka Rady Miasta Piły

i wreszcie konsultacje społeczne czy zapowiadane petycje. Odnosząc się do poruszonego wcześniej 

tematu  autorstwa  uchwały  dotyczącej  konsultacji  społecznych,  Przewodniczący  powiedział,  że 

grzeczność  radnego  Bystrzyckiego  zwiększyła  stopień  zaangażowania  Przewodniczącego

w przygotowanie  tego  projektu  uchwały.  Skłamałbym – powiedział  Rafał  Zdzierela  –  gdybym 

powiedział, że szukaliśmy autora tej uchwały, bo projekt został przedstawiony w postaci najlepszej 

praktyki,  najlepszego  opracowania,  stworzonego  przez  ekspertów,  którzy  wyłącznie  tym  się 

zajmują  i  znają  temat  od  podszewki.  Przewodniczący  dodał,  że  cieszy  go  to,  że  następuje 

udoskonalenie wcześniej już istniejącej uchwały. Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

poprosił przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o przypomnienie zmian, przegłosowanych 

na posiedzeniu Komisji.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że Komisja 

jednogłośnie zagłosowała ws. poprawki w paragrafie 6, punkt 2 oraz dopisania zapisu w paragrafie 

7,  na  wniosek,  który  wypłynął  podczas  posiedzenia  Gminnej  Rady  Działalności  Pożytku 

Publicznego.

Rafał Zdzierela zapytał radcę prawnego, czy możliwe jest łączne przegłosowanie tych poprawek. 

W  związku  z  odpowiedzią,  że  konieczne  jest  oddzielne  głosowanie  każdej  poprawki, 

Przewodniczący powiedział, że odbędzie się głosowanie nad każdą z poprawek.

Radny Paweł Dahlke zapytał, czy jeśli autorzy projektu przedstawią to Radzie jako autopoprawkę, 

to czy można będzie w takiej sytuacji przegłosować te poprawki jako błędy oczywiste – razem.

Dyrektor Teresa Jakubowska powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  Spraw Społecznych nie 

były zgłaszane żadne poprawki. To, o czym mówi przewodniczący Bystrzycki, to jest przytoczenie 

zmian, które Dyrektor wskazała wcześniej, a które są zmianami w stosunku do uchwały z roku 

2013. Procedowany projekt uchwały można przegłosować w całości – dodała dyrektor Jakubowska.

Radny Błażej Parda powiedział, że interesuje go paragraf 3, ustęp 3 – chodzi o fragment, który 

dotyczy zarządzenia Prezydenta lub uchwały Rady w sprawie przeprowadzania konsultacji. Jest tam 

mowa o tym, że konsultacje powinny być ogłoszone w terminie nie późniejszym niż 7 dni przed 

planowanym terminem konsultacji. Radny powiedział, że obawia się, iż może to być zbyt krótki 

czas  i  proponowałby Radny może 14 dni,  jeśli  mówimy o konsultacjach,  które  mają  charakter 

lokalny  czy  środowiskowy  i  terminie  21  dni,  jeśli  mamy  do  czynienia  z  ogólnomiejskim 
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charakterem konsultacji. Jak wiemy – powiedział radny Parda – wiadomości często docierają do 

mieszkańców „drogą pantoflową” oraz przez media, ale nie dzieje się to jednego dnia, a chcemy, 

żeby jak najwięcej osób dowiedziało się o konsultacjach. Radny odniósł się też do paragrafu 6,

w  którym  jest  zapis  mówiący  o  tym,  że  „Konsultacje  mogą  odbywać  się  w  szczególności

w  formie”.  Zdaniem  radnego  Pardy  takie  sformułowanie  brzmi  trochę  dziwnie  i  Radny 

zaproponował, żeby zapis brzmiał „Konsultacje mogą odbywać się w następujących formach”, bo 

zapis  zawierający  zwrot  „w szczególności”  wskazuje  na  to,  że  konsultacje  mogą  odbywać  się

w szczególności w takich, a nie innych formach, ale może też w jakichś innych formach, o których 

my  nie  wiemy.  Zaproponowana  zmiana  –  powiedział  Parda  –  da  nam  większą  przejrzystość.

W paragrafie 7 – powiedział Radny Błażej Parda – jest mowa o tym, że „Zarządzenie Prezydenta 

lub uchwałę Rady umieszcza się na oficjalnej stronie internetowej Miasta oraz ogłasza się w sposób 

zwyczajowo  przyjęty,  np.  poprzez  rozplakatowanie  na  terenie  objętym  konsultacjami,  podanie 

informacji  w  prasie  lokalnej,  radiu,  telewizji,  Internecie”  i  zaproponował,  żeby  w  przypadku 

konsultacji  ogólnomiejskich,  które dotyczą wszystkich mieszkańców, obligatoryjnie zamieszczać 

informację  o  tym  w  prasie,  radiu,  telewizji  i  w  Internecie.  Dzięki  temu  uzyskamy  pełne 

zaangażowanie mieszkańców, na którym nam wszystkim zależy.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że nie przyjął ostatniego wniosku, bo nie został on 

konkretnie sformułowany.

Radny  Błażej  Parda powiedział,  że  chodzi  o  zapis,  żeby,  może,  w  przypadku  konsultacji 

ogólnomiejskich  wprowadzić  obligatoryjny obowiązek  informacji  na  ten  temat  w  prasie,  radiu, 

telewizji i w Internecie.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zaproponował radnemu Błażejowi Pardzie, żeby zastanowił się 

jeszcze chwilę nad tą ostatnią poprawką, a w tym czasie głos zabierze dyrektor Jakubowska.

Dyrektor Teresa  Jakubowska powiedziała,  że  poprawki  zaproponowane  przez  radnego  Pardę 

prowadzą do nadmiernego uszczegółowienia zapisów. Dyrektor dodała, że zapisane 7 dni dotyczy 

zarządzenia Prezydenta i uchwały Rady Miasta ws. konsultacji, a w praktyce wszystko, co dotyczy 

konsultacji, musi być opiniowane przez Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego, a ta ma 

na to dwa tygodnie. Zdarza się, że w ciągu pierwszych trzech dni konsultacji, Rada skonsultuje 

temat i wyrazi swoją opinię. Ten zapis służy bardziej temu, że gdyby była potrzeba przyspieszonych 

konsultacji,  żeby  nie  zamykać  sobie  drogi  terminami.  Dyrektor  Jakubowska  zwróciła  się  do 

Radnych, żeby nie zamykali drogi do przeprowadzenia konsultacji w krótszym okresie.
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Przewodniczący  Rady zapytał  o  zdanie  dyrektor  Jakubowskiej  odnośnie  do  zapisu

„w szczególności” w paragrafie 6.

Dyrektor Teresa Jakubowska odpowiedziała, że to jest zapis z poprzedniej uchwały i zdaniem 

Dyrektor jest on poprawny.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że zapis „w szczególności” oznacza, że mogą być 

także inne formy niż te, które zostały wymienione.

Dyrektor Jakubowska odpowiedziała, że mogą być inne formy.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powiedział,  że 

proponuje  przegłosowanie  projektu  uchwały w takiej  formie,  w jakiej  został  on  przedstawiony

i  zaopiniowany  pozytywnie  przez  Komisję  Spraw  Społecznych  i  Gminną  Radę  Działalności 

Pożytku Publicznego.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapytał,  czy  radny  Błażej  Parda,  po 

wyjaśnieniach dyrektor Jakubowskiej, podtrzymuje wniosek.

Radny Błażej Parda powiedział, że podtrzymuje swoje zdanie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w pierwszej kolejności głosowany będzie dalej 

idący wniosek radnego Bystrzyckiego, aby nie dokonywać żadnych zmian w zapisach.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni zaopiniowali wniosek pozytywnie – 15 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw”.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w związku z przyjęciem przez Radę wniosku, 

nastąpi teraz głosowanie dotyczące uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr IX/119/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu 

przedstawił Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr IX/120/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia ich przebiegu przedstawił Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 16 głosami „za” - uchwała Nr IX/121/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych przedstawił 

Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr IX/122/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w  rejonie  ul.  Wincentego  Pola  zreferowała  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Paweł  Jarczak powiedział,  że  teren  objęty  omawianym  planem,  a  konkretnie  chodzi

o  wytyczenie  linii  zabudowy,  umożliwiających  zrealizowanie  inwestycji  pod  nazwą  –  hala 

widowiskowo – sportowa, będzie mieścił się przy budynku I Liceum Ogólnokształcącego im. Marii 

Skłodowskiej-Curie w Pile, jednak – jak Radni wiedzą – od dwóch lat w tym samym budynku 

mieszczą się dwie szkoły, jest tam także Liceum Mistrzostwa Sportowego w Piłce Siatkowej w Pile 

i  ta  inwestycja,  o  której  mówimy,  będzie  realizowana  przez  Liceum Mistrzostwa  Sportowego

w Piłce Siatkowej w Pile, a nie przez I Liceum Ogólnokształcące im Marii Skłodowskiej-Curie

w Pile.  W kontekście  planu zagospodarowania  niczego to  nie  zmienia,  chodzi  tylko  o  zmianę 

inwestora.

Dyrektor Iwona Wojtecka powiedziała,  że chciałaby zgłosić  autopoprawkę – w paragrafie  10 

należy skreślić” ustęp 1”, czyli cyfrę „1”.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki zapytał  radnego  Pawła  Jarczaka  w  jaki  sposób  będzie 

finansowana  budowa  wspomnianej  hali  sportowej,  bo  Radny  słyszał,  że  inwestycja  ta  będzie 

finansowana ze środków pozyskanych ze sprzedaży działek budowlanych przy ul. Świerkowej – to 

będzie około półtora miliona złotych, a hala ma kosztować około 5 milionów złotych.

Radny  Paweł  Jarczak powiedział,  że  konstrukcja  finansowa  tej  inwestycji  jest  bardzo 

skomplikowana  i  w  ocenie  Radnego  ta  konstrukcja  będzie  wielopłaszczyznowa,  począwszy od 

sprzedaży działek przy ul. Świerkowej, bo jak Radni pamiętają, Rada podjęła uchwałę dotyczącą 

tego,  że  zysk  ze  sprzedaży  tych  działek  będzie  przeznaczony  na  inwestycje  w  oświacie  – 
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niekoniecznie na tę salę. Radny dodał też, że nie wyobraża sobie, żeby obyło się bez pozyskania na 

ten cel środków zewnętrznych, z programów ministerialnych. Dzisiaj nie znamy jeszcze końcowej 

kwoty  –  tę  określi  projekt  i  trudno  mówić  o  szczegółach  finansowych,  ale  mam  nadzieję  – 

powiedział radny Jarczak – że ona w najbliższym czasie się pojawi, żeby inwestycja mogła być 

zrealizowana.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał, czy Gmina dołoży jakieś fundusze do tej inwestycji.

Prezydent  Krzysztof  Szewc powiedział,  że  jest  to  inwestycja  o  charakterze  powiatowym,

w  oświatę  powiatową,  w  związku  z  tym  nie  przewidujemy  dofinansowywania  tego  obiektu. 

Prezydent  przypomniał,  że  wyraziliśmy  zgodę  na  sprzedaż  działek  przy  ul.  Świerkowej  pod 

warunkiem, że uzyskana w ten sposób kwota będzie przekazana właśnie na ten cel.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr IX/123/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły

w  rejonie  ulic:  Bohaterów  Stalingradu,  Gen.  Sikorskiego  i  Kilińskiego  zreferowała  Iwona 

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.
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Dyrektor Wojtecka powiedziała, że zgłasza autopoprawkę. W paragrafie 8 należy dodać ustęp – 

„1”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik 17 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała Nr IX/124/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kusocińskiego zreferowała  Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr IX/125/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie Motylewa - ul. Orla  przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr IX/126/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Wawelskiej  i  Na  Leszkowie  przedstawiła  Iwona 

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr IX/127/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie Al. Wojska Polskiego i ogrodów działkowych przedstawiła 

Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  15  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „przeciw”  -  uchwała  Nr  IX/128/15 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego miasta  Piły -  Bydgoskie  Przedmieście  II  przedstawiła  Iwona 

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Jarczak zapytał, czy zmiana ma być dokonana na życzenie jakiegoś konkretnego 

przedsiębiorcy, zainteresowanego zakupem tego terenu, czy też jest to tylko nasz pomysł, żeby tam 

posadowić tylko i wyłącznie usługi i produkcję.

Dyrektor Iwona Wojtecka odpowiedziała, że te zmiany wynikają z polityki zawartej w studium 

uchwalonym w marcu tego roku. Pierwsza uchwała dotyczy wywołania planu i wskazania terenów, 

gdzie handel wielkopowierzchniowy się pojawi i obligatoryjnie – tak wynika z ustawy – trzeba do 

takiej uchwały przystąpić, natomiast uchwała przedstawiana przez Dyrektor jako ostatnia, dotyczy 

zmiany istniejącego planu, ponieważ zmieniła się polityka zawarta w studium i obowiązujący plan 

zakłada, że można tam zlokalizować handel wielkopowierzchniowy, a polityka zawarta w studium, 

przedstawiona przez Prezydenta i uchwalona przez Radę likwiduje tę lokalizację. Ze względu na 

rozbieżności pojawiające się w studium i w planie zagospodarowania – trzeba zmienić plan w tym 

zakresie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  15  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „przeciw”  -  uchwała  Nr  IX/129/15 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 19.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  przedstawiła  Julita 

Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 15 głosami „za” - uchwała Nr IX/130/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 20.

Projekt  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Jagodowej  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 15 głosami „za” - uchwała Nr IX/131/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 21.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krynicznej w Pile na rzecz najemcy 

przedstawiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 15 głosami „za” - uchwała Nr IX/132/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 22.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Bydgoskiej w Pile na rzecz jej użytkownika wieczystego przedstawiła  Julita Mudyna, dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 15 głosami „za” - uchwała Nr IX/133/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 23.

Projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  w drodze  przetargów nieruchomości 

położonych  przy ul.  Na Leszkowie  w Pile   przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –   14  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  IX/134/15  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 24.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w nieruchomości położonej przy 

ul.  Czarnieckiego  35  w  Pile  na  rzecz  innych  współwłaścicieli  przedstawiła  Julita  Mudyna, 

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –   16  głosami  „za”  -  uchwała  Nr  IX/135/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 25.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości położonej przy ul. Bohaterów Stalingradu 21 w Pile przedstawiła  Julita Mudyna, 

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr IX/136/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 26.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym omówiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radny Jacek Bogusławski powiedział, że na sali jest dzierżawca, o którym mowa i zaproponował, 

żeby pan Grzegorz G. powiedział o swoich planach związanych z pprzedmiotowym terenem.

Grzegorz G. powiedział, że jest dzierżawcą terenu i właścicielem baru na Wyspie. Prace – dodał – 

mają polegać na rozbudowie budynku o 67 metrów kwadratowych, będzie tam przestrzeń usługowa 

i toalety i podłączone zostaną media – a wszystko po to, żeby działalność mogła mieć charakter 

całoroczny.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr IX/137/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 27.

Projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  przedstawiciela  Gminy  Miejskiej  Piła  w  Zgromadzeniu 

Związku  Międzygminnego  "Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi"  przedstawił 

Bogdan Kopeć, kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała Nr IX/138/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 28.

Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  przedstawiciela  Gminy  Miejskiej  Piła  w  Zgromadzeniu 

Związku  Międzygminnego  "Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi"  przedstawił 

Bogdan Kopeć, kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur.

Włodzimierz Bystrzycki zaproponował kandydaturę radnej Wiesławy Sztaby.
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Przewodniczący zapytał radną Sztabę, czy zgadza się na kandydowanie.

Radna Wiesława Sztaba wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły, w związku z brakiem innych kandydatur, postawił wniosek

o zamknięcie listy kandydatur.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni zaopiniowali ww. wniosek jednogłośnie pozytywnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Wiesławy Sztaby

Radni przyjęli kandydaturę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie uchwały:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr IX/139/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 29.

Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  dla  przeprowadzenia 

referendum  ogólnokrajowego,  zarządzonego  na  dzień  6  września  2015  r.  przedstawił  Roman 

Szarzyński, sekretarz Gminy Piła.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała Nr IX/140/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 30.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 - 

2024. Autopoprawka. Projekt przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik powiedziała, że na posiedzeniach wszystkich komisji mówiła o tym, że przewidywana 

jest autopoprawka. Dotyczy ona zadania jednorocznego – przebudowy ul. Towarowej, o którym to 

zadaniu będzie mowa za chwilę, przy okazji omawiania zmian w uchwale budżetowej na bieżący 

rok,  ale  wpływa  ta  zmiana  także  na  zmiany  WPF,  w  części  załącznika  nr  1,  zwiększającego 

wartości w zakresie pozyskanych dochodów – w tym przypadku dochodów majątkowych, z dotacji 

z powiatu pilskiego i w zakresie wydatków majątkowych, jako zadanie jednoroczne, również o tę 

samą kwotę – 450 tysięcy złotych.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  jednogłośnie  pozytywnie,  ale  bez  autopoprawki 

zgłoszonej przez Skarbnik.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 16 głosami „za” - uchwała Nr IX/141/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 31.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany uchwały  budżetowej  na  2015  rok.  Autopoprawka.  Projekt 

przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik wyjaśniła,  że  zgłaszana  autopoprawka,  dotyczy  omawianej  przez  nią  przed  chwilą 

przebudowy ul. Towarowej.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  jednogłośnie  pozytywnie,  ale  bez  autopoprawki 

zgłoszonej przez Skarbnik.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr IX/142/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 32.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego

w Poznaniu na Rozstrzygnięcie Nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z dnia 24 czerwca 2015 r. 

nr  KN-I.4131.1.214.2015.5  przedstawił  Bogdan  Kopeć,  kierownik  Biura  Nadzoru 

Właścicielskiego.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że projekt tej uchwały nie był przedmiotem obrad 

komisji Rady Miasta Piły, więc otwiera teraz dyskusję na ten temat.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że – jak zauważył kierownik Bogdan Kopeć – taki zapis był dwa 

lata  temu przedmiotem analizy Nadzoru  Właścicielskiego.  Radny zapytał,  czy chodzi  o  nadzór 

prawny Wojewody.

Bogdan Kopeć, kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego potwierdził.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr IX/143/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 33.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad.

Ad 34.

Wolne głosy, wnioski i informacje.
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Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że chciałaby rozpocząć od podziękowań. 12 czerwca wzięła 

udział  w spotkaniu zorganizowanym przez Nadleśnictwo Kaczory i  wspólnie z kilkoma innymi 

Radnymi zwiedzała tereny, którymi opiekują się leśnicy. Radna podziękowała za zaangażowanie

w pracę pracowników nadleśnictwa i za gorące przyjęcie gości. Radna powiedziała, że zgłosili się 

do niej mieszkańcy z budynków przy ul. Walki Młodych, którzy zgłosili, że po prawej stronie tej 

ulicy, od zjazdu z mostu, nie ma wiaty na przystanku autobusowym i prosili o postawienie na tym 

przystanku wiaty, żeby oczekujący na autobus mieszkańcy nie musieli moknąć, kiedy pada deszcz. 

Radna  Wiesława  Sztaba  powiedziała,  że  chciałaby  także  przekazać  prośbę  od  mieszkańców 

budynków przy ul. Ludowej. Chodzi o odcinek tej ulicy, od wjazdu na mały rynek do ul. Walki  

Młodych. Prośba mieszkańców dotyczy oczyszczenia kanałów ściekowych, bo kiedy pada deszcz, 

to zalewane są tam chodniki, co powoduje utrudnienia w poruszaniu się na tym terenie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że ma dwie interpelacje. Radny wyjaśnił, że, od wielu lat, 

spółka MZK, poprawiając komfort jazdy pasażerów, inwestuje w nowy tabor. Radny Pyziak dodał, 

że z przykrością obserwuje jak tabor ten musi pokonywać dziury i wgłębienia i zastoiny wodne

w zatoczkach autobusowych. Radny zapytał, kto jest zobowiązany do właściwego utrzymania zatok 

autobusowych, czy spółka MZK czy zarządca drogi. Radny poprosił o możliwie szybki przegląd 

zatok autobusowych i możliwie szybką ich naprawę. Kolejna sprawa dotyczy sytuacji, która trwa 

już  piąty  miesiąc.  Radny  odczytał  treść  interpelacji.  ”Podczas  posiedzenia  Komisji  Spraw 

Społecznych  w  dniu  20  stycznia  2015  r.  w  pkt.  1.  omawiano  sprawozdanie  PMP  w  okresie 

międzysesyjnym.  Zadałem  pytanie  dotyczące  pkt.  43.  tj.  przyznanej  dotacji  20.000  zł  dla 

Stowarzyszenia Tanecznego BEEZONE. Celem mojego pytania było zwrócenie uwagi na fakt, że 

od wielu lat jakiekolwiek stowarzyszenie czy organizacja pobierająca odpłatność od uczestników 

była  wyłączona  z  dotacji  miasta.  Uzyskałem odpowiedź,  że  tak  jak  każde  stowarzyszenie,  tak

i Stowarzyszenie taneczne BEEZONE ma prawo zgłosić swój wniosek, w tym przypadku, został 

rozpatrzony pozytywnie. ( str. 2 protokółu nr 3/15 KSS z dn. 20.01.2015 r. ). Podczas VII sesji RM 

w dniu  28.04.2015  r.  po  wystąpieniu  p.  Stanisławy Z.  z  pilskiego  TKKF odpowiedzi  udzielił 

prezydent  m.  Piły a następnie w jego imieniu dyr.  WOKiS p. Sebastian Dzikowski cyt.  str.  15 

protokółu nr VII/15 z VII sesji RM z dn.28.04.2015 r.-„ w drugim konkursie, oferta była złożona

w terminie, jednak komisja, dokonując oceny tego wniosku , zauważyła, że pilski TKKF zamierza 

pobierać pieniądze od uczestników projektu, a jak mówił już Prezydent, w tym roku zmieniliśmy 

zasady, żeby móc wydawać pieniądze bardziej transparentnie, żeby móc mieć pełną kontrolę nad 

tym  co  się  dzieje  i  żeby  mieć  pewność,  iż  uczestnicy  tych  przedsięwzięć,  które  są  dotowane

z  naszych  środków,  nie  będą  musieli  do  tych  imprez  dopłacać.  Dlatego  komisja  postanowiła, 

omawiając  ten  wniosek,  rekomendować,  żeby  Prezydent  nie  przyznał  owej  dotacji”.  Na  w/w 

wypowiedź zareagowała  radna Wiesława Sztaba  która przypomniała  dyskusję  z Komisji  Spraw 
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Społecznych  dotyczącą  stowarzyszenia  tanecznego  BEEZONE  której  prowadzący  pobiera  od 

uczestnika  zajęć  100  zł./mc.  Odpowiedzi  nie  usłyszeliśmy  ,  gdyż  sesja  została  przerwana.

W sprawozdaniu PMP na dzisiejszą sesję w pkt. 33. pojawia się kolejna dotacja w kwocie 21.800 zł 

dla Stowarzyszenia Tanecznego Beezone w Pile. Proszę o odpowiedź. Czy w świetle przytoczonych 

faktów miasto dofinansowuje organizacje zarabiające na swojej działalności poprzez odpłatność ich 

uczestników?”.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że podczas dzisiejszego posiedzenia Rady podjęto ważną 

uchwałę  dla  mieszkańców  Śródmieścia.  Uchwalony  został  miejscowy  plan  zagospodarowania 

rejonu  ulic:  Kilińskiego,  Sikorskiego  i  Bohaterów  Stalingradu,  otwierający  drogę  do  zmiany 

wizerunku  tego  terenu,  który  dzisiaj  nie  jest  ozdobą  Miasta.  Inwestycja,  która  być  może  tam 

zostanie zrealizowana, ale również zrealizowany wcześniej deptak, stanowią przesłankę ku temu, 

żeby  kompleksowo  zagospodarować  ten  teren.  Na  terenie  istniejących  boisk  sportowych 

przewidziano zagospodarowanie tych przestrzeni zielenią i parkingami. Jest szansa, żebyśmy w tym 

kontekście  wykazali  instynkt  obywatelski  –  powiedział  radny  Szutkowski  –  i  włączyli  się,

w ramach budżetu obywatelskiego, a taki wniosek został zgłoszony, Radny powiedział, że chciałby 

zachęcić do głosowania na ten projekt po to, żeby przyczynić się do zmiany wizerunku tego terenu.

Radny Jan Ficerman powiedział, że Prezydent mówił dzisiaj o tym, że „lotnisko jak gdyby wraca 

do łask”. Wiąże się z tym tematem nasza szkoła im. Lotników Polskich w Pile – powiedział radny 

Ficerman. Szkoła ta brała w tym roku, po raz pierwszy, udział w konkursie wiedzy o lotnictwie

i o Szkole Orląt, będącej jedną z trzech najstarszych szkól wojskowych na świecie i nasza placówka 

zajęła  w  tym  konkursie  trzecie  miejsce  na  kilkadziesiąt  startujących.  Radny  złożył  gratulacje

i  uczniom i  nauczycielom naszej  szkoły.  Radny Jan  Ficerman  powiedział,  że  cieszy  go  także 

otrzymana od Pani Prezydent decyzja, że rondo, znajdujące się w rejonie lotniska, przyjmie nazwę 

6  Pułku  Lotnictwa  Myśliwsko  –  Bombowego  w  Pile,  w  związku  z  czym  Radny  chciałby 

poinformować, że 3 października, o godzinie 16.00 odbędzie się związana z tym uroczystość.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał czy nie ma roli Rady Miasta Piły na 

tym etapie.

Radny Jan Ficerman powiedział,  że przede wszystkim dziękuje Radzie Miasta Piły,  a decyzja

w tej sprawie będzie dopiero w sierpniu i wtedy będzie też projekt uchwały.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że cieszy go to, że wypłynie taki wniosek, będący 

efektem uzgodnień z wieloma środowiskami, w tym z naszymi lotnikami, ale myślę – powiedział 

Rafał Zdzierela – że nikt z obecnych i nieobecnych na sali nie chce ujmować Radzie kompetencji.

Radny Marek Andruszkiewicz powiedział, że uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez 

Nadleśnictwo Kaczory i podziela opinię radnej Wiesławy Sztaby, która mówiła na ten temat. Radny 

powiedział, że chciałby jeszcze dodać dwa wątki, które dotyczą tego spotkania. Chodzi o sprawę 

dotyczącą zagrożeń, które szczególnie w okresie letnim pojawiają się na terenach leśnych. Nikogo 

nie  trzeba  przekonywać,  że  lasy  czasami  dosyć  głęboko  wchodzą  w  nasze  domostwa,  więc 

zagrożenie pożarowe również się pojawia, chociaż w ostatnim czasie pojawiło się trochę wilgoci

w  powietrzu  i  ten  wysoki  i  najwyższy stopień  zagrożenia  pożarowego  już  był.  Zaczynają  się 

wakacje, jest więc dobra okazja, żeby za pośrednictwem mediów zwrócić szczególną uwagę na 

zachowanie  ostrożności  na  terenach  leśnych.  Drugi  wątek,  niezwykle  dla  mnie  istotny  z  tego 

powodu,  że  jestem  reprezentantem  Gminy  w  Pilskim  Regionie  Gospodarki  Odpadami 

Komunalnymi  –  powiedział  radny  Andruszkiewicz  –  wiąże  się  z  tym,  że  na  spotkaniu

z  przedstawicielami  Nadleśnictwa  Kaczory  zainteresowało  Radnego,  jak  wygląda  sytuacja

z  porządkiem w lasach,  związane  z  wyrzucaniem nieczystości.  Z  trwogą  muszę  powiedzieć  – 

wyjaśnił Andruszkiewicz – że nie jest wcale tak dobrze, jak się wydaje. Operator, który wywozi od 

nas odpady zabierze wszystkie śmieci, które wystawimy przed płot, nie trzeba tego pakować do 

samochodu  i  wywozić  w  jakieś  ustronne  miejsce.  Radny  dodał,  że  nie  wie,  czy  wynika  to

z nieświadomości, że śmieci w dalszym ciągu są wywożone do lasu. Radny Marek Andruszkiewicz 

powiedział, że chciałby zaapelować o zrobienie porządku z tą sytuacją.

Radny Piotr Smagur powiedział, że chciałby się odnieść do poruszonego wcześniej przez siebie 

tematu komisji senackich i tego, co powiedział w tej sprawie senator Mieczysław Augustyn. Radny 

powiedział,  że  chodzi  o  dwie  zupełnie  różne  sprawy.  Dzisiaj  Senator  powiedział,  że  nie  było 

głosowania wniosku formalnego o odrzucenie projektu uchwały, a podczas konferencji prasowej 

stwierdził Senator, że cieszy się, iż podczas procedowania nie padł nigdy wniosek o odrzucenie 

tego projektu – a to są dwie, zupełnie inne sprawy.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  na  dzisiejszej  sesji  podjęty  został  temat  Pilskiego 

Obszaru Strategicznej Interwencji, Prezydent mówił szczegółowo na temat prowadzonych działań, 

a  Komisja  Gospodarki  Miejskiej  odbyła  specjalne  posiedzenie  związane  z  tym tematem,  a  na 

spotkanie  to  zaproszono  członków  zespołów  będących  odpowiednikami  Komisji  Gospodarki 

Miejskiej z ościennych gmin, które będą współtworzyły Pilski Obszar Strategicznej Interwencji. 

Dyrektor Teresa Jakubowska przedstawiła na tym spotkaniu ciekawą prezentację na temat planów 
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związanych z tym tematem, a każdy może się z tym zapoznać na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej  Urzędu  Miasta  Piły.  Informacja  ta  znajduje  się  pod  materiałami  sesyjnymi

z  poprzedniego  posiedzenia  Rady Miasta  Piły.  Radny powiedział,  że  nie  mógł  być  obecny na 

spotkaniu zorganizowanym przez Nadleśnictwo Kaczory,  ale Radny cieszy się,  że radny Marek 

Andruszkiewicz reprezentował Komisję Gospodarki Miejskiej i podjął temat śmieci, który bardzo 

interesuje Radnych. Odnosząc się do wypowiedzi radnej Wiesławy Sztaby i tego, że nie wszyscy 

Radni mogli być obecni na zakończeniu roku szkolnego, radny Bogusławski powiedział,  że nie 

mógł być, z powodów innych zobowiązań, obecny na tej uroczystości. Radny Jacek Bogusławski 

wyjaśnił, że był z reprezentantami naszego Miasta, jednym pracującym w komunikacji miejskiej,

a drugim pracującym w pilskim WORD-zie, na zawodach „Instruktor Roku” w Bełchatowie i tam 

ich wspomagał i dopingował. Radny powiedział,  że Ireneusz K., pracownik MZK w Pile,  zajął

w  tym  roku  ósme  miejsce,  wykazując  się  ogromnymi  umiejętnościami,  które  na  co  dzień 

wykorzystuje pracując w swojej firmie. Radny powiedział, że chciałby też poruszyć pewien przykry 

temat. Radny powiedział, że nie widzi teraz na sali przedstawicieli zarządów rad osiedli, a przede 

wszystkim przedstawiciela zarządu osiedla Górne. Obchodzone jest 10-lecia rady osiedla Górne

i jeden z naszych Radnych, będący członkiem rady tego osiedla, dostał zaproszenie na zamknięte 

spotkanie, nie wszyscy Radni otrzymali tę informację. Radny, o którym mowa, dostał zaproszenie, 

przyszedł na spotkanie i nie było dla niego miejsca. Nie było miejsca dla radnego Rady Miasta Piły.  

Było  to  bardzo  przykre.  Były  miejsca  przy  stole  prezydialnym  dla  osób,  będących  w  Radzie 

Powiatu,  członków Zarządu Powiatu,  a nie było miejsca dla radnego Rady Miasta  Piły.  Radny 

Jacek Bogusławski zapytał dlaczego w taki sposób traktuje się radnych Rady Miasta Piły.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że nie wiedział o spotkaniu z leśnikami, ale kontaktował się już 

w tej sprawie z Przewodniczącym drogą elektroniczną i przewodniczący Zdzierela powiedział, że 

wyjaśni dlaczego nie wszyscy otrzymali zaproszenie. Radny Paweł Dahlke powiedział, że ponawia 

swoją prośbę, żeby w przypadku dodatkowych posiedzeń komisji, wysłać np. maila do wszystkich 

Radnych.  Radny  powiedział  też,  że  w  ubiegłym  tygodniu  podróżował  autobusem  i  chciałby 

powiedzieć, że był pozytywnie zaskoczony, bo w autobusach jest bardzo czysto. Radny dodał, że 

ma prośbę do nowych władz spółki – strona internetowa, która jest dosyć pojemna, nie ma swojej 

wersji na urządzenia mobilne i Radny poprosił i zainteresowanie się tym tematem. Radny Dahlke 

powiedział,  że  kiedy jechał  po raz drugi  autobusem, to  nie  mógł  kupić biletu w autobusie,  bo 

zapełniony  był  biletomat  i  nie  wydawał  reszty.  Radny  zaapelował  o  większą  kontrolę  tych 

urządzeń.  Radny Paweł  Dahlke  poprosił  też  o umożliwienie obecnemu dzisiaj  na  sali  nowemu 

prezesowi spółki TARPIL przedstawienie swojej sylwetki i planów.
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Radna Maria Kubica powiedziała,  że Rada podjęła uchwałę dotyczącą zwolnienia od podatku 

nieruchomości  stanowiących  regionalną  pomoc  inwestycyjną.  W  załączniku  nr  1  jest  drobne 

uchybienie składniowe i Radna zapytała, czy ten błąd można uznać jako potknięcie, jako omyłkę 

oczywistą. Radna Kubica wyjaśniła, że chodzi o fragment „wykonując obowiązek wynikającego

z paragrafu 5”, a powinno być „wykonując obowiązek wynikający z paragrafu 5”. W załączniku nr 

3 znajduje się identyczna omyłka. Radna wyjaśniła, że chodzi o to, żeby później, kiedy będą już 

przygotowane oświadczenia nie było niedociągnięć, bo to będzie świadczyło o Radzie, że przyjęła 

taką uchwałę.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że obecni na sali radcy prawni 

sprawdzają tę kwestię i dodał, że w tym czasie odda głos kolejnemu mówcy, a do sprawy wrócimy 

za chwilę.

Radny Przemysław Gawroński powiedział, że chciałby skierować pytanie do Prezydenta. Radny 

powiedział, że jakiś czas temu Państwo Z. skierowali do Prezydenta pismo z prośbą o wsparcie 

finansowe wyjazdu dla ich córki, uczennicy drugiej klasy gimnazjum, która jako jedyna uczennica 

z Piły, wyróżniona spośród kilkuset w kraju za swoją działalność wolontariacką, będzie brała udział 

w prestiżowym projekcie „Szkoły pod Żaglami” kapitana Krzysztofa Baranowskiego. Radny dodał, 

że wie, iż odbyło się spotkanie w tej sprawie i że, z tego, co wie, nie chodzi o jakieś duże kwoty.  

Radny Przemysław Gawroński zapytał Prezydenta, czy w ramach promocji Miasta, nie znalazłyby 

się jakieś środki na ten cel lub czy możliwe byłoby przyznanie jednorazowego stypendium na ten 

cel. Radny dodał, że akcję tę objęła  patronatem stacja TVN24, która będzie relacjonować imprezę 

podczas wakacji.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  chciałby  poruszyć  dwie  sprawy.  Radny 

powiedział,  że duże środki finansowe są zaangażowane w remont pilskiego dworca PKP, który 

powoli pięknieje i już widać, że to będzie ładny dworzec. Radny Bystrzycki powiedział, że należy 

zadbać  o  to,  żeby był  ten  dworzec  faktycznie  ważnym węzłem Północnej  Wielkopolski  –  jak 

niegdyś. Trzeba będzie pilnować, żeby kursowały pociągi Piła – Krzyż, które chciano zlikwidować. 

PSL obiecało,  że  ta  linia  kolejowa  będzie  aktywna.  Ostatnio  pojawiły  się  materiały  medialne 

dotyczące możliwości uruchomienia połączenia Bydgoszcz – Berlin przez Piłę. Jest to wspaniała 

rzecz – powiedział  Bystrzycki  –  ale  już pojawiły się  głosy,  że to  połączenie będzie wymagało 

dofinansowania i że takowego może nie być ze strony Bydgoszczy. Radny powiedział, że – jak 

wiemy – Piła jest związana z Poznaniem, a mimo upływu lat,  to połączenie nie jest w dobrym 

stanie.  Centrala  Polskich Kolei  Państwowych – powiedział  Radny – zatwierdziła  już wszystkie 

priorytety  w  Wielkopolsce,  będzie  remont  linii  Warszawa  –  Poznań  do  granicy  z  Niemcami,
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z pominięciem Piły, druga linia: Poznań – Gniezno – Bydgoszcz – Gdańsk i trzecia linia: Szczecin 

– Poznań – Wrocław. Te trasy są priorytetem, a połączenie Piła – Poznań zostało zdjęte z listy zadań 

priorytetowych  w Wielkopolsce,  ale  –  na  szczęście  –  samorząd  województwa  wielkopolskiego 

przeznaczył 680 milionów złotych na modernizację drogi z Piły do Poznania, co odbędzie się przy 

wsparciu Unii Europejskiej. W roku 2017, pokonanie trasy z Piły do Poznania ma zająć godzinę

i 10 minut. Radny powiedział  też o kolejnej sprawie. Redaktor Krzysztof Kuźmicz wprowadził 

trochę niepokoju w sercu Radnego, bo poinformował, że Związek Międzygminny „Pilski Region 

Gospodarki  Odpadami Komunalnymi” jest  niezadowolony z liczby osób segregujących odpady, 

głównie  w  odniesieniu  do  mieszkańców  zabudowy  jednorodzinnej.  Radny  powiedział,  że 

wydawało mu się, iż podpisał umowę ze Związkiem, dotyczącą tego, że nie będzie on segregował 

śmieci, ale w związku z tym płaci Radny wyższą opłatę. Tymczasem okazuje się, że dojdzie do 

zmiany stawek opłat za wywóz nieczystości w przypadku osób, które nie segregują odpadów, a ma 

to dotyczyć około 200 osób. W tej chwili działania mają się skoncentrować na edukacji, ale jeżeli 

edukacja  nie  przyniesie  efektów,  to  Związek  zastanowi  się  nad  drastyczniejszymi  krokami. 

Oznaczać to będzie podwyżkę – powiedział Bystrzycki – w przypadku osób, które nie segregują 

odpadów. Radny podkreślił, że nie taka była umowa.

Radny Jacek Bogusławski powiedział,  że  chciałby powiedzieć o nowej usłudze,  którą ma dla 

mieszkańców  MZK.  Radny  wyjaśnił,  że  chodzi  o  tramwaj  wodny,  na  którym  można  np. 

zorganizować urodziny dla swojego dziecka, a w tym celu tramwaj można wynająć na półtorej 

godziny.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że czuje się wywołany do odpowiedzi wypowiedzią radnego 

Włodzimierza Bystrzyckiego, bo jest przedstawicielem Gminy w Związku Międzygminnym „Pilski 

Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi”.  Na  ostatnim  spotkaniu  wszystkich  członków 

Związku  pojawiały  się  głosy  mówiące  o  tym,  że  trzeba  będzie  na  nowo  podejść  do  tematu 

kalkulacji  opłat,  ale  nie  wynika  to  z  tego,  że  ktoś  chce  na  tym  zarabiać,  czy  podnosić  cenę 

niezasadnie.  Zadaniem  Związku  Międzygminnego  jest,  przede  wszystkim,  doprowadzenie  do 

segregowania  odpadów,  a  co  za  tym idzie  do  ograniczenia  składowania  odpadów,  których  nie 

można  przerobić.  Jeżeli  ze  sprawozdania  z  działalności  Związku  wynika,  że  nie  osiąga  on 

odpowiednich norm, które nakładają na Związek akty wyższego rzędu, to trzeba podjąć działania, 

które  sprowokują  mieszkańców  do  segregowania  odpadów.  W  workach  przeznaczonych  na 

odpowiedniego typu odpady pojawia się często dużo śmieci, które nie powinny się znaleźć w tych 

workach.  Dlatego  też  Związek  Międzygminny  będzie  podejmował  działania  prowadzące  do 

zwiększenia  wskaźników  segregacji,  tak  poprzez  edukację  jak  i  poprzez  podniesienie  cen,  ale 

jednocześnie  nagradzając  tych  mieszkańców  i  te  wspólnoty,  którzy  będą  segregować  odpady 
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właściwie. Radny powiedział, że można się liczyć ze zmianą stawek za wywóz odpadów, która to 

zmiana będzie następować w taki sposób, że mieszkańcy segregujący odpady będą mieli niższe 

stawki,  a  ci,  którzy nie  segregują zapłacą więcej.  Radny Paweł  Jarczak dodał,  że  chciałby też 

uspokoić mieszkańców, bo nie będzie tak, że ceny będą „szalały”, a wynika to z tego, iż Związek 

Międzygminny  nie  jest  jedynym  podmiotem  oferującym  takie  usługi,  więc  cena  musi  być 

konkurencyjna.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że podczas dyskusji po wyprawie do lasu pojawiły się głosy 

dotyczące współpracy i ze strony gospodarzy – leśników, padło stwierdzenie, że bardzo ułatwiłoby 

ich pracę, gdyby Altvater wywoził śmieci zebrane przez nich w lesie. Radna zapytała, czy byłaby 

taka możliwość,  chociażby w okresie  wakacyjnym. Radna powiedziała,  że zaczęły się  wakacje

i chciałaby złożyć życzenia udanego odpoczynku wszystkim dzieciom i nauczycielom.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że – tak jak jest to w zwyczaju – 

złoży życzenia, w imieniu całej Rady – na zakończenie dzisiejszej sesji.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że chciałaby uzupełnić wypowiedź radnej Wiesławy Sztaby. Na 

wspomnianym spotkaniu z leśnikami, mowa była o tym, że w okolicach jezior pozostawiane są 

śmieci, leśnicy sprzątają te tereny i chodziłoby o to, żeby uprzątnąć te śmieci, pozostawione nawet 

bliżej drogi, pomogła Gmina, żeby Leśnictwo nie ponosiło za to kosztów – taka była propozycja, 

dodała radna Kasior.

Przewodniczący  Rady Miasta Piły powiedział,  że  odpowiedzi  na  pytanie  związane  z  nowym 

systemem głosowania udzieli Marcin Zamojda, prezes zarządu Inwest-Park sp. z o.o.

Marcin Zamojda, prezes zarządu Inwest-Park sp. z o.o. powiedział, że system nagłośnieniowy 

jest w całości własnością Inwest-Parku, a inwestycja ta jest powiązana z całościowym remontem 

jaki przeszła Miejska Sala Koncertowa, w której odbywają się sesje Rady Miasta Piły.

Radny Błażej Parda zapytał jaki był koszt.

Prezes Zamojda powiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć w tej chwili na to pytanie.

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu prezesa Andrzeja Gabryelów.

Andrzej Gabryelów, prezes Zarządu TARPIL sp. z o.o. powiedział, że swoje stanowisko piastuje 
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od 2 miesięcy. Prezes powiedział, że jego doświadczenie, wykształcenie i cechy osobiste sprawiły, 

że wygrał konkurs na stanowisko prezesa spółki TARPIL. Andrzej Gabryelów dodał, że już dzieje 

się na targowisku wiele rzeczy, ale o szczegółach nie będzie teraz mówił, bo to, chyba, nie jest 

odpowiedni moment na dłuższe wystąpienie.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że działalnością Prezesa i spółki pod jego rządami 

na pewno zainteresują się komisje Rady Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił mecenas Iwonę Królak o odpowiedź na pytanie radnej 

Marii Kubicy.

Iwona Królak, radca prawny powiedziała, że korzystając z zapisów paragrafu 45 naszego statutu, 

można  przyjąć,  że  jeśli  radna  Kubica  zgłosi  wniosek  formalny  ws.  sprostowania  oczywistych 

omyłek w załącznikach, to Rada może to przegłosować i byłoby to wskazane.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapytał,  czy radna  Maria  Kubica  składa 

wniosek formalny w tej sprawie.

Radna Maria Kubica potwierdziła.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  wniosek  w  tej  sprawie  będzie  za  chwilę 

przygotowany. Przewodniczący, odpowiadając na pytanie radnego Pawła Dahlke, powiedział,  że 

gospodarz,  ze  względu  na  właściwość  pracy  komisji,  zaprosił  członków  Komisji  Gospodarki 

Miejskiej i Komisji Spraw Społecznych.

Prezydent Krzysztof Szewc, odnosząc się do tematu poruszonego przez radną Wiesławę Sztabę

i  radną  Teresę  Kasior,  powiedział,  że  chyba  nikt  z  Radnych  nie  oczekuje,  że  spółka  Altvater,

w której  mamy mniejszościowy,  bo  40% udział,  będzie  za  darmo wykonywała  usługi.  Jest  to 

nieuczciwe w stosunku do spółki funkcjonującej na zasadach rynkowych. Odpowiedzialność za 

czystość w lasach spoczywa na leśnikach i na pewno potrafią się oni porozumieć z Alvaterem bez 

pośrednictwa Gminy Piła. Prezydent powiedział, że taka powinna być droga i poprosił o to, żeby 

nie włączać Gminy w „załatwienie” tego typu spraw. Odnosząc się do sprawy poruszonej przez 

radnego Przemysława Gawrońskiego,  związanej  z  prośbą Państwa Z.,  Prezydent  powiedział,  że 

skoro było spotkanie, to albo już została udzielona odpowiedź, albo lada moment będzie. Prezydent 

powiedział, że nie uczestniczył w tym spotkaniu i nie wie jaka jest decyzja prezydenta Głowskiego,  

ale co do zasady – nigdy nie było przypadku, żebyśmy komuś, w taki bezpośredni sposób, dawali  
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pieniądze,  umożliwiając  np.  wyjazd  na  wygraną  wycieczkę.  Prezydent  Szewc  dodał,  że  po 

zapoznaniu się z materiałami na ten temat, jeśli jeszcze nie zostało to zrobione, udzieli odpowiedzi 

w tej sprawie, na tyle pozytywnej, na ile będzie to możliwe w świetle obowiązujących przepisów.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły zapowiedział  glosowanie  wniosku  złożonego  przez  radną 

Marię Kubicę.

Głosowanie ws. wniosku:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Przewodniczący Rady złożył wszystkim życzenia udanych wakacji.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zakończył obrady IX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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